
Besökarutvärdering Saco Studentmässa 2023 
i Stockholm
Inbjudan att besvara enkäten skickades till samtliga besökare på Saco Studentmässa i Stockholm. Totalt 
antal enkätsvar var 1 264. 

Bokningsansvariga på gymnasieskolorna fick besvara en separat enkät.

Enkätnamn Besökarutvärdering Saco Studentmässa 2023 i Stockholm
Antal respondenter 1264
Urval Alla
Frågor 2 I vilken egenskap besöker du mässan?

3 Du är
4 Varifrån kommer du?
5 Hade du tänkt läsa vidare (någon gång, inte nödvändigtvis direkt 
efter gymnasiet) innan du besökte mässan?
6 Om ja, vad är det främsta skälet? (ett val)
7 Du svarade att du inte hade tänkt plugga vidare innan 
mässbesöket, har du ändrat uppfattning?
8 Var hittar du mest inspiration och fakta till ditt studieval? (välj 
högst 3 alternativ)
9 Fick du någon förberedande information i skolan innan 
mässbesöket?
10 Gjorde du själv någon förberedelse/planering inför 
mässbesöket, som att gå igenom vilka utställare du skulle besöka 
och vilka seminarier du ville gå på?
11 Hur förberedde du dig inför mässbesöket? (du kan välja flera 
alternativ)
12 Vad tyckte du om den digitala mässguiden Sacomässan.se?
13 Hade du kontakt med något av Sacos förbund (yrkesexperterna) 
som fanns tillsammans med Saco på Torget? 
14 Anser du att Sacoförbunden är experter på sina yrkes- och 
utbildningsområden?
15 Blev du intresserad av någon ny utbildning eller något nytt yrke 
under mässbesöket?
16 Hur många seminarier var du på?
17 Du svarade att du inte besökte något seminarium. Vad berodde 
det på?
18 Tog du emot broschyrer och flyers från utställare?
19 Du svarade att du tog emot trycksaker från utställarna. Fick du 
med dig dessa hem?
20 Var där något du tyckte var särskilt intressant? Det kan t.ex. vara 
en utställare eller seminarium.
21 Hur länge var du på mässan?
22 Hur värdefullt var mässbesöket för dig?
23 Har du några förbättringstips till oss?  Bästa tipsen belönas med 
biocheckar. 



24 Funderar du på att följa upp dina intryck från mässbesöket på 
den digitala studentmässan  som går live på Sacomässan.se 7 
februari ? Den har öppet 9-16. Du använder då samma inlogg som 
nu.



Fråga 2

I vilken egenskap besöker du mässan?
Antal Procent

Gymnasieelev åk3 884 83%

Gymnasieelev åk2 66 6%

Gymnasieelev åk1 8 1%

Vuxenstuderande 7 1%

Studerande 
(eftergymnasial 
utbildning)

33 3%

Lärare/SYV 43 4%

Arbetssökande 6 1%

Förälder 0 0%

Annat, nämligen 14 1%

Total 1061 100%

Öppna svar-Annat, nämligen (14)
 kurator



 skolpersonal
 Skolkurator
 ungdomshandledare
 Utställare, universitet
 Gymnasieelev år 4
 Arbetsgivare
 utställare
 Utställare
 Sug kuk
 arbetare
 Jobbar
 studerande på tekniskt fjärde år
 Folkhögskola 

Fråga 3

Du är
Antal Procent

Kvinna 705 69%

Man 285 28%

Annat/vill inte 
säga

25 2%

Total 1015 100%



Fråga 4

Varifrån kommer du?
Antal Procent

Stockholms län 588 59%

Dalarna 54 5%

Gävleborgs län 12 1%

Södermanlands 
län

54 5%

Uppsala län 76 8%

Västmanlands län 42 4%

Örebro län 4 0%

Östergötland 39 4%

Annat, nämligen 129 13%

Total 998 100%

Öppna svar-Annat, nämligen (122)
 Växjö
 Gotlands Region



 Eskilstuna 
 Skåne 
 Jönköpings län
 Jamtland 
 nortällje
 Skåne, Helsingborg 
 Skåne
 Skåne
 Skåne län 
 Skåne 
 Skåne 
 Höganäs
 Skåne
 Malmö
 Skåne län trelleborg
 skåne
 Skåne 
 kronoberg 
 Skåne
 Sörmland
 Skurup
 skåne
 Skåne län
 Skåne
 Skåne
 Kronobergs län
 Skåne
 Skåne län
 Skåne 
 Skåne
 Skåne län 
 Skåne
 Skåne län
 Malmö
 Skåne
 Malmö
 Malmö
 Skåne
 Skåne län
 Kronoberg
 Malmö
 Skåne län
 Malmö



 Malmö
 Skåne
 Skåne 
 Skåne
 Skåne län
 Höganäs
 Malmö
 Lund
 Skåne
 Malmö 
 Skåne
 Skåne län
 Skåne
 Skåne län
 Skåne Län
 Skåne
 Skåne
 Kronobergs län 
 Skåne
 skåne
 Skåne
 Skåne län
 Västerbottens län
 Gotlands län
 skåne
 Skåne
 Skåne
 Skåne
 Skåne
 skåne
 Blekinge 
 Skåne
 kristianstad
 Växjö 
 Skåne
 Skåne
 skåne
 Red brick city
 Skåne län
 Skåne
 Blekinge
 Malmö
 Skåne



 Blekinge
 Skåne 
 Skåne
 Skåne län
 Malmö
 Skåne 
 Malmö
 Malmö, skåne
 Skåne
 Skåne
 Skåne,malmö
 Skåne län
 Skåne län
 Skåne
 Skåne län
 Skåne 
 Skåne län
 Kalmar län
 Malmö 
 Skåne
 Skåne
 Skåne Län
 Blekinge län
 Skåne lär
 Skåne
 Skåne län
 Skåne
 Skåne
 Skåne
 Skåne
 Skåne län
 Skåne
 Skåne 
 Jönköping län

Fråga 5

Hade du tänkt läsa vidare (någon gång, inte nödvändigtvis direkt efter gymnasiet) 
innan du besökte mässan?

Antal Procent

Ja 931 95%



Nej 52 5%

Total 983 100%

Fråga 6

Om ja, vad är det främsta skälet? (ett val)
Antal Procent

Högre lön 199 22%

Bättre, roligare, 
mer utvecklande 
jobb

394 43%

Tryggare ställning 
på 
arbetsmarknaden

229 25%

Ökad 
självkänsla/respekt

57 6%

Annat, nämligen 40 4%

Total 919 100%



Öppna svar-Annat, nämligen (33)
 Bidra till samhället och rädda folk
 hitta bra högskola som passar mina ånskemål 
 För att bli samhällsplanerare
 Vägledning in i arbetslivet, tryggare att inte behöva välja arbete direkt
 Ifall jag inte kan livnära mig på annat som jag gillar och föredrar.
 hitta en bra utbildning som senare kan ge jobb
 Känns bra
 Utbildning 
 gillar att plugga
 jag vill ha något att falla tillbaka på om mitt egna företag inte går som tänkt
 Det känns bara som det naturliga steget eftersom att min linje är högskoleförberedande
 Intressen 
 Alla över :)
 intresse
 Vill utbilda mig mer, samt bör göra det då jag går ett högskoleförberedande program
 Behövs för det yrket jag vill jobba med
 Vill bli barnmorska 
 Ville se vilka universitet det fanns att välja mellan 
 Tycker om att gå i skolan
 Vet mer om vad man kan läsa till
 God framtisd
 kul studentliv + mer kunskap + bättre jobb
 Vill lära mig nya saker
 Tycker om att lära mig nya saker och att sedan kunna lämpa det till ett arbete vore kul. 
 inom ting som jag tycker är intressanta som psykologi, filosofi, eller geopolitik och internationella relationer.
 Min drömm
 Vill lära mig mer
 Mer kunskap och erfarenhet för framtiden



 Vill ta mig in i en bransch och vissa specifika roller där högre utbildning krävs 
 Träffa folk 
 inte ta chansen till ett bättre liv mina föräldrar gav mig förgivet 
 Lära mig mer om utbildningar och universitet tills jag ska söka nästa år
 Kunskap

Fråga 7

Du svarade att du inte hade tänkt plugga vidare innan mässbesöket, har du ändrat 
uppfattning?

Antal Procent

Ja 27 56%

Nej 21 44%

Total 48 100%

Kommentarer (16)
 Jag är pensionär.
 Deltog som arbetsgivare
 fick väldigt mycket inspiration av besöket
 Kanske ska plugga vidare efter gymnasiet 
 Men nu vet jag vad jag vill göra tack vare sacomässan
 Vet inte 
 Mässan väckte flera intressen inom mig. Upptäckte yrken som jag inte visste fanns och som jag tycker låter kul:)
 jag fick många inpiration att läsa vidare
 Kanske men mer nej än ja
 Ni fick mig att ändra mig. En av deltagarna från er sida berättade massa fördelar och vägar som eventuellt 

öppnar sig när man pluggar vidare. Något jag tidigare inte riktigt förstått. Ni ändrade hela min uppfattning 
(positivt)!

 Jag började känna mig motiverad att plugga vidare



 jag har ändrat min uppfattning lite, jag tror inte att jag kommer att plugga vidare direkt efter utan snarare ta 
många år mellan tills jag vet vad jag vill göra oså, men jag känner verkligen att det finns så många fler 

alternativ att välja efter mässan än innan, och roliga!! 
 Det fanns många intressanta nya möjligheter som öppnade upp sig för mig på saco mässan
 Det har jag definitivt gjort efter massa imponerande och intressanta saker som fanns där 
 Vet inte riktigt har inte bestämt mig
 Jag såg hur intresserade människor var av de de gjorde vilket fick mig att tänka till varför inte plugga vidare och 

hitta själv något jag gillar och är intresserad av

Fråga 8

Var hittar du mest inspiration och fakta till ditt studieval? (välj högst 3 alternativ)
Antal Procent

Skolan 391 41%

Föräldrar/släkt/vänner 430 46%

Broschyrer och 
kataloger som skickas 
från utbildningar

175 19%

Nätet och sociala 
medier

491 52%

Artiklar och reportage i 
media

92 10%

Mina personliga 
intressen

561 59%

Utbildningsmässor 266 28%

Annat, nämligen 15 2%

Total 944 256%



Öppna svar-Annat, nämligen (8)
 folk som pratar om sina erfarenheter
 Deltog som arbetsgivare
 Öppet hus
 Studenter och arbetande som jag inte känner sen tidigare
 Civilingenjör
 SYV
 Inga skoler hade det jag sökte efter 
 kultur

Fråga 9

Fick du någon förberedande information i skolan innan mässbesöket?
 Alltså inte bara hur man kommer åt biljetten, utan om vad man kan göra på mässan och hur man kan förbereda 
mässbesöket.

Antal Procent

Ja 674 76%

Nej 211 24%

Total 885 100%



Fråga 10

Gjorde du själv någon förberedelse/planering inför mässbesöket, som att gå igenom 
vilka utställare du skulle besöka och vilka seminarier du ville gå på?

Antal Procent

Ja 525 57%

Nej 397 43%

Total 922 100%

Fråga 11

Hur förberedde du dig inför mässbesöket? (du kan välja flera alternativ)
Antal Procent

Gjorde en mässplan och 
la till favoriter på 
Sacomässan.se

278 53%

www.saco.se/studieval 179 34%

Annat, nämligen 155 30%



Total 523 117%

Fråga 12.1 Vad tyckte du om den digitala mässguiden Sacomässan.se?

Biljettfunktionen
Antal Procent

Bra 714 80%

OK 133 15%

Dålig 18 2%

Har inte använt 
den

23 3%

Total 888 100%



Fråga 12.2 Vad tyckte du om den digitala mässguiden Sacomässan.se?

Innehåll - mässinformationen
Antal Procent

Bra 549 62%

OK 250 28%

Dålig 26 3%

Har inte använt 
den

63 7%

Total 888 100%



Fråga 12.3 Vad tyckte du om den digitala mässguiden Sacomässan.se?

Den interaktiva mässkartan
Antal Procent

Bra 364 41%

OK 219 25%

Dålig 43 5%

Har inte använt 
den

262 30%

Total 888 100%



Fråga 12.4 Vad tyckte du om den digitala mässguiden Sacomässan.se?

Favoriter & mässplan på MIn sida
Antal Procent

Bra 377 42%

OK 216 24%

Dålig 24 3%

Har inte använt 
den

271 31%

Total 888 100%



Fråga 12.5 Vad tyckte du om den digitala mässguiden Sacomässan.se?

Anteckningsfunktionen på Favoriter & mässplan
Antal Procent

Bra 319 36%

OK 175 20%

Dålig 18 2%

Har inte använt 
den

367 42%

Total 879 100%

Fråga 13

Hade du kontakt med något av Sacos förbund (yrkesexperterna) som fanns 
tillsammans med Saco på Torget? 
Den stora ytan där även Studievägledningen fanns.  Sacoförbunden stod i torgstånd nära Sacos kaffebar och svarade 
på frågor om yrken 

Antal Procent

Ja 228 26%

Nej 482 55%

Vet inte 173 20%

Total 883 100%



Fråga 14

Anser du att Sacoförbunden är experter på sina yrkes- och utbildningsområden?
Antal Procent

Ja, absolut! 154 68%

Instämmer delvis 41 18%

Varken eller 12 5%

Nej, det tycker 
jag inte

5 2%

Vet inte 16 7%

Total 228 100%



Kommentarer (5)
 De var kunniga och besvarade alla ens frågor. De pratade vidare om sådant som man själv inte hade koll på 

vilket var super!
 Tycker de kunde sina grejer och det var lätt att få svar på de frågor man ställde
 Verkligen! Det fick ju mig att vilja plugga istället.
 Man måste kunna ett ämne i förväg för att avgöra om någon utan akademisk titel är expert i det. Som 

gymnasieelev i trean kan jag inte kalla mig själv för tillräckligt kunnig inom något yrkes- eller 
utbildningsområde.

 Trött tant sa typ inget 

Fråga 15

Blev du intresserad av någon ny utbildning eller något nytt yrke under mässbesöket?
Antal Procent

Ja, nämligen 502 57%

Nej 380 43%

Total 882 100%

Öppna svar-Ja, nämligen (341)
 Försvarshögskolan
 Sjuksköterska
 journalist
 Politices kandidatprogram 
 Samhällsvetarprogrammet
 arkitekt
 Företagsekonomi
 Linköping universitet 
 Tandläkarprogrammet
 socionom
 Civilingenjör 
 Medicinsk tekniker



 sjuksköterska
 Kiropraktor 
 Civilingenjör, högskoleingenjör 
 Företags ekonomi hos Stockholm universitet 
 Filminriktat program
 Att studera i Japan
 Matematiker, stadsplanering, nationalekonomi
 Bioteknik
 läraryrket
 Sjuksköterskan 
 psykologiprogrammet
 Kandidatprogram i freds- och utvecklingsstudier (Uppsala)
 juridik
 Försvaret 
 Grafisk design
 arkitektur
 Militären
 it, data och design på södertörn, och olika data-och systemvetenskapsprogram
 Injengör
 Jurist
 Ekonomi och juridik 
 Försvarshögskolans masterprogram Politik, säkerhet och kris
 Försvarshögskolans master program Politik, säkerhet och kris
 fick hjälp att kontakta beckmans
 Uppsala universitet 
 Civilingenjör inom datateknik
 Civilingenjör I teknisk fysik vid Umeå universitet 
 Kemi från SU
 lärar utbildning
 Produktutveckling 
 Dramapedagogik, olika folkhögskolor mm.
 Röntgensjuksköterska
 Studera utomlands 
 Studera utomlands 
 Läkarprogrammet 
 Tandläkarprogrammet
 maskinteknik
 polis
 tandläkareprogram
 statsvetenskap 
 Musikproducent
 Civilekonom
 Luleå tekniska universitet bilsystemsteknik



 Läkare
 Läkarprogrammet 
 Polisen och försvarsmakten
 Lärare
 Ambulansförare 
 lund
 BMA
 Spelutveckling
 Jurist
 Liu
 Ariktet 
 Civilingenjör indek 
 ekonomi i Canada
 Ingenjör program 
 Interaktionsdesign 
 Juridik 
 Civilingenjör genom maskinteknik 
 Brandman
 Polisen
 Animation
 Kriminologi 
 Uppsala universitet 
 lärarutbildningen
 Juridik
 Flygvärdinna 
 Jurist
 Forensiker
 Lund och försvarshögskolan
 Lärare
 Mäklare 
 Juridik
 KTH civilingenjör 
 Lärare
 Ambulans, brandkår, sjuksköterska 
 Luleå universitet 
 Nyckelviksskolan 
 Teknisk medicin
 Pilot
 Ja, advokatbyrå 
 Civil utredaren 
 fick reda på vad som fanns åt matte och fysik hållet
 Sjuksköterska
 Marketing och it



 sjuksköterska 
 Design och produktutveckling 
 civilingenjör i datateknik
 Universitet
 Flyg 
 Ingenjör inom biologi. Och teknik
 Ekonomi
 Jurist
 läkarlinjen på olika universitet:) var inställt på ett universitet men fanns så många!
 Polis
 Civilingenjör i elektroteknik
 journalist
 Sociolog
 Arkitektur
 Ekonom
 Uppsala
 Kriminologi 
 HR 
 Ortopedingenjör i Jönköping
 Officers utbildning, försvarshögskolan 
 Läkare
 kth
 Ekonom 
 Polis
 Läkarlinjen
 Biomedicin
 Civilingenjör
 Möbeltapetsering
 Ekonomi utbildning 
 komvux, restaurang
 Logoped och arbetsterapeut 
 Forsvarsmakten
 polisyrket vart jag mer intresserad av 
 Försvarsmakten 
 au pair
 Bioteknik
 Sjuksköterska 
 Lokförare
 Lärare 
 Polisutbildningen
 Pilot
 Idrottslärare och lunds universitet och Uppsala universitet 
 Arkitektur 



 Kriminologi 
 Make-up-artist
 socionom
 HR
 Tandläkare 
 plugga i örebro och civilekonomprogrammet 
 Tandhygienist eller socionom 
 Ingenjör utbildningen 
 Psykolog
 Bygg ingenjör 
 Läkare 
 Teknisk fysik
 Försvarsmakten 
 HR
 Väckt intresse men ingen garanti 
 Civilinjengör/kanditat i matematik
 HR
 pilot
 Socionom
 Vård programmet 
 Juristlinjen
 Socionom 
 Ind. Ek.
 Tekniskt basår visste inte om hur det funkade 
 Soldat och samhällsvetare
 Civilingenjör 
 Pilot
 Juristprogrammet 
 Högskoleingenjör 
 Civilingenjör 
 kriminologi
 Försvaret
 Polis
 Jurist utbildningen 
 Jurist
 Polis
 Geologi 
 Marinbiolog
 Teater var som häls och Lund 
 Tandläkarutbildningen 
 Polis
 Kth civilingenjör industriell teknik och hållbarhet
 Uppsala



 Konstfack och nyckelviksskolan
 Läkare program 
 Polis
 Tandhygienist 
 Jag blev intresserad av att åka på språkresa
 Pilot!
 Att man man jobba med mycket inom polisen utan att utbilda sig till polis, fanns mycket intressanta jobb’
 HR Jönköpings universitet 
 nanoteknik
 Civilingenjör utbildning 
 utredare, polis aupär 
 civilingenjör i maskinteknik 
 Polis
 Polis 
 Polis
 Karolinska Institutet 
 utomlansstudier
 Grafisk formgivning och illustration på konstfack
 Doktorand i historia
 Collage i USA
 Fick mer inspiration att gå den utbildning jag innan besöket funderade på, Biogeovetenskap på Stockholms 

Universitet 
 läkare och polis
 Tandläkare 
 Jurist 
 Ingenjör
 Utomlands studier
 Försvarsmakten 
 Civilekonom 
 injengör 
 Apotekare
 Ambulanssjukvårdare
 Cgi
 tandhygienist 
 mäklare
 Arkitekt
 Globala Studier på Göteborgs universitet 
 journalist
 Barnmorska
 nanoteknik
 Utbildningar utomlands som exempelvis i Finland, Storbritannien och Japan
 Journalist
 Polisen och allt it relaterat



 KTH teknisk fysik
 Samma yrke, men annan stad/skol
 Mäklare
 Lantmätare
 Sjuksköterska 
 Jurist och kriminologi 
 Arkitektur
 Psykologi och socionom 
 tandhygienist 
 Civilingengör media
 Ingenjörs yrkerna 
 Industriell ekonomi
 Diplomat
 Ingenjör
 Veterinär universitet i slovakien
 Sociologi
 Civilekonom
 Ambulanssjukvård 
 lärarutblidningen
 Stockholm konstnärliga högskola
 Tandläkare 
 Datateknik
 lunds universitet
 Stadsplanering
 Läkarlinjen
 Brandman
 Juridik
 Logoped
 Sport Managment
 BTH
 Creative Writing / Digitala medier
 Ekonomi och civilingenjörer 
 Konstfacket 
 barnmorska
 Vård yrket
 Tågrälsingenjör
 Modedesign  i Milan 
 Biokemi
 Polis
 Den allmänna upplevelsen fick mig intresserad av att plugga vidare
 Lärarutbildning
 Juridik
 Krimonologi



 Polisutbildningen
 jurist
 Psykolog 
 Ambulansen 
 Plugga i Australien 
 Plugga utomlands
 Stockholm universitet 
 Läkare
 Jag blev interreserat på att plugga något jag inte tänkte så mycket
 Design och produktutveckling vid Liu 
 Socionom
 Lunds universitet
 Socionom 
 lärare
 polis
 Civilingenjör 
 Öppnade ögonen för fler högskolor för kemiutbileningar
 Lärare
 Programmering
 Mäklare
 Lärare
 Jurist, IT, Fastighetsmäklare 
 Medie kommunikation, globala studier 
 Något inom försvaret 
 Biomedicin
 Sjuksköterska programmet 
 Inte något specifikt, men blev inspirerad att öppna upp för flera olika karriärsmöjligheter
 Sjuksköterska/läkare, tandläkare 
 Socionom 
 polis
 Ekonomiprogrammet 
 Arbete som grundskolelärare låter intressant.
 Tandhygienist 
 civilingenjör
 Datavetenskap
 Kommer inte ihåg namn 
 Mekatronikingenjör 
 Kulturstudier
 civilingenjör
 Statsvetenskaps programmet 
 Jurist
 landskapsarkitekt 
 Civilekonom 



 Läkare
 Medicinteknik civil ingenjör 
 Psykolog
 Ingenjör eller lärare
 Juridik
 Juristlinjen 
 Kommunikation 
 Sjuksköterska 
 Finans och ekonomi. Möjligtvis utbytesur
 Civilingenjör
 Teknisk fysik 
 Handelshögskolan i Stockholm 
 Ingenjörer 
 Teknisk utbildning, bioteknik eller medicinteknik
 Biomedicinsk analytiker 
 Fanns många 
 Civil hos militären
 apotekarprogrammet 
 läkarutbildning
 Uppsala universitet, samhällsvetenskapliga fakulteten
 Lärarutbildningen 
 Jurist 
 Kulturama kurser 
 Ingentingör
 Socionom 
 Cirkusgumnast
 Utvecklingsingejör
 Sjuksköterska 
 Socialantropologi

Fråga 16

Hur många seminarier var du på?
Antal Procent

Inget 391 45%

1 160 18%

2 138 16%

3 54 6%

4 eller fler 135 15%

Total 878 100%



Fråga 17

Du svarade att du inte besökte något seminarium. Vad berodde det på?
Antal Procent

Jag visste inte om 
dem

111 28%

Jag hade inte tid, 
jag prioriterade 
att prata med 
utställarna

237 61%

Det fanns inga 
som intresserade 
mig

42 11%

Total 390 100%



Fråga 18

Tog du emot broschyrer och flyers från utställare?
Antal Procent

Ja 810 93%

Nej 64 7%

Total 874 100%

Fråga 19

Du svarade att du tog emot trycksaker från utställarna. Fick du med dig dessa hem?
Antal Procent

Ja, jag tog hem 
dem för att gå 
igenom dem i 
lugn och ro

752 93%



Jag tog med dem 
hem, men sen 
kastade jag dem

49 6%

Jag kastade dem 
under/eller direkt 
efter 
mässbesöket

6 1%

Total 807 100%

Fråga 20

Var där något du tyckte var särskilt intressant? Det kan t.ex. vara en utställare eller 
seminarium.

Svarsvärden (442)
 När utställarna berättade om deras upplevelser på skolan och utbildningen 
 Allt var intressant
 Gillade när studenter var med på seminariumet och berättade om deras linje de pluggar på och en vanligt dag 

osv. 
 Att prata med utställarna
 Uppsala Universitet och Mensa
 ja seminarium
 Stockholms universitet
 Studentpanelen om de som pluggar på universitet
 Tyckte om att det finns mycket val att välja på och det finns flera olika genvägar att välja emellan vilket är bra 

för oss nyblivande vuxna att bli bäst i framtiden
 Studenterna 
 Många skolor var intresserade o ge eleverna deras bästa som de kunde, som till exempel uppsala universitet.



 KTH:s monter var extremt välutrustad och dynamisk. Den stora variationen av studenter, samt den tydliga 
indelningen av dem med hjälp av nyckelband, gjorde det lätt för mig att identifiera de som studerar det jag är 

intresserad av!
 Ja
 inte direkt
 Hantverksutbildningarna vid Linköpings universitet, konstfack och Steneby.
 nej
 Seminarium 
 Det va bara jätte trevligt i helhet, hoppas att jag ska på något liknande igen nästa termin. Tyckte att känslan där 

va bra. Alla som arbetade på utställningen hjälpte till och va vänliga
 Godis
 stockholms universitet
 .
 Fick jättebra information från studievägledare då jag inte hade någon förkunskap om vad universitet och 

högskola innebär. Gillade också utställaren för möjligheten att kunna jobba utomlands
 Nej
 h hh h h h hhh. hh 
 Allt var intressant 
 Polis 
 Go Go World (nihon), ymca osaka och EF
 Att så många valde att studera långt hemifrån, det gav mig självkänsla att ha det i tanke för mitt val. 

Seminariumet med 6 olika universitetselever
 Nej
 Typ sånt som handlade om föreningsliv eftersom jag är aktiv i föreningslivet på gymnasiet.
 Att få prata med region Stockholm och läkarna där!
 Polis
 Flera intressanta skolor jag inte hört talas om 
 Syv delen där man kunde prata med folk från yrken som va intresserad i
 inget särskilt men överlag var hela besöket på mässan intressant och väldigt kul 
 jag tyckte främst att det var intressant att besöka de olika skolorna och prata med de representanter som stod 

där. 
 Linköpings universitet, Lunds universitet och Uppsalas universtiet.
 Det var en kvinna som var från Amerika och berättade pilot utbildningen.
 Försvarets monter var helt otrolig, man kände sig verkligen inkluderad i utställningen  
 Utlandsavdelningen
 Något seminarium som jag inte minns vad det handlade om
 Att handelshögskola i Umeå var där, men inte Stockholms handelshögskola...
 Jag tyckte att det var intressant att försvarsmakten var en av utställarna dock är jag själv inte intresserad 

gällande några av deras utbildningar. 
 Jag tyckte om militärens svar på mina frågor.
 Att prata med polisen 
 EU financierade tågresor och volontärarbete inom Europa 
 Södertörns högskola 



 Olika utbildningarna
 -
 Den som är intresserent vara art alla var trevlig mot varandra. Det var glädje och många kunskap om olika 

program och yrke
 Nej
 Försvarshögskolan 
 Försvarshögskolan och Lunds universitet
 jag tyckte att de var bra uppstyrt, lätt för mig och mina vänner att både dela oss och gå tillsammans och 

inspireras av varandras intressen
 Tycke om att det fanns kanska okej med utrymme 
 Nästan aölt
 Nej 
 Utställare
 Karolinska Institutets seminarie
 Utomlandsutbildning
 Utställningarna 
 Godiset
 Utställningarna vad mer intressanta, jag gillar inte seminarier så mycket.
 Lund 100% tyckte även jönsköpings universitet var bra. 
 Alla olika seminarium
 Hur trevligt alla var och svarade på varenda fråga jag hade
 polis, utlands jobb
 Att det fanns så mycket att välja mellan det var bra men också att man kunde fika och ta en paus! 
 Hur de berättade om de olika programmen och säger hur de själva upplever 
 Lite allt möjligt
 Träffa utställare
 Jag har inte hunnit gå igenom materialet ordentligt.
 Örebros utställare 
 Utställarna vid Uppsalas universitet 
 De seminarium som berör utomlands studier
 Journalist-båsen
 Alla likvärdiga
 Utställare i KTH som gav mycket intressant och användbar information inför att börja i högskolan generellt. 

Men också fackförbund inom läraryrket
 Lund,KTH
 konstfack var ganska övertygande och gav mig illusionen att jag faktiskt kunde bli antagen en kort stund.
 inte särskilt speciellt men det intressant att det var många olika skolor med många olika inriktningar. 
 DET VAR SMOCKFULLT MAN KUNDE KANPPT PRATA MED NÅGON
 att ha en palts där tar man ett fotominne
 stockholms universitet tyckte att de va coolt att se så många skolor där 
 Asså typ antagningspoäng o sånt
 Flera utställare
 seminariet om civilekonom utbildningen



 KTHs seminarium, Uppsala universitet, Luleå universitet och Jönköpings universitet
 Juridik stockholm universitet var intressant
 Jag deltog inte årets Saco mässa 
 Roligt att få testa på saker som har med yrket att göra. Tex testa brandutrustning, jägarvila tsm försvarsmakten
 Tyckte allt var intresant 
 Jag gillade att elever berättade om sin upplevelse på sin skola under seminariet
 lyssna på elevernas lärdom om deras studie
 Jag gillade allt man kunde göra. Det fanns så många utställare som man kunde kolla in.
 Lius seminarium 
 Kth 
 Utställare
 Att få prata med studenter på de olika universiteten och hur de upplevde det där
 Utlandsstudier
 Studera utomlands 
 journalistbåset
 Eduplanet 
 Allt
 Alla trevliga människor
 Polisens och försvarsmakten
 Karolinska institutet lyckades besvara alla mina frågor. 
 Halmstad universitet hade bästa utställningen för de förklarade mycket och man fick mycket information från 

dem.  
 Fick reda på mer om hur student livet såg ut i olika städer därmed fick jag information om olika val möjligheter
 Polisen
 Molkoms och polisens utställning
 Linköpings universitet utställning
 Interaktiva utställare, tex fotografier mm
 Möjligheten att prata med representanter från olika universitet och utforska olika program från hela Sverige 

och några andra länder var en upplevelse och en bra möjlighet . Tävlingarna, som hölls av olika skolor, var 
roliga och bidrog verkligen till den positiva atmosfären!

 Att det fanns mycket utbud på olika utbildningar
 Utställare vara jätte grym
 Karolinska var intressant för jag är intresserad av läkaryrket
 Seminarium 
 De olika eleverna från de olika universiteten/högskolorna
 Brandbilen och ambulansen
 Lund, försvarsmakten och försvarshögskolan
 Sjuksköterska 
 Nej
 Utställningen av brandkåren 
 Ja, man kunde träffa på många olika universitet 
 Stockholm universitet juridikprogrammet
 Polis utbildningen Försvaret



 Fick intresse av utställningar som jag inte hade viste om tidigare 
 Polisen
 Jättekul att få prata med de som också går kursen 
 Många av utställarna var bra och gjorde mig intresserad och inspirerad 
 eRasmus var toppenbra, annars finlandssvenska studier samt de större högskolorna gjorde gott intryck
 Nyckelviksskolan 
 Jag tyckte det var väldigt intressant och få veta om så många utbildningar och idéer om olika utbildningar och 

olika yrken! Jag tycker det ger många en stark självkänsla då man inte behöver pressa sig själv och vara orolig 
över vilken program eller universitet man ska välja och vilket som är bättre än den andra! Dessutom fick man se 

hur andra hade upplevt deras studentliv och de gav oss även tips på vad vi kunde göra, som de ångrade varför 
de inte gjorde efter gymnasiet!  Därför var det särkillt intressant för mig och vara med i en sådant mässan!  

Hade väldigt roligt! ������
 Inte vad jag vet
 alla fysiska bilar att kolla in i
 Att prata med elever och få bra inomfrmation om olika utbildninga 
 Karolinska, lund och uppsala 
 Karolinskas utställning 
 Att få prata med elever på universiteteten
 Människorna, aktiviteterna, sammanhanget, faktan om utbildningen och hela stämningen.
 Försvarsmakten och flyg utbildningar 
 Allt var väldigt bra och intressant
 Tyckte det var intressant hur lite de flesta brydde sig om att göra reklam för sitt universitet, alla var på sätt och 

vis högmodiga.
 Lund universitet 
 Flyg utställningen
 Lunds 
 Det fanns så många utställare! Och alla var unika, jag fick all information jag sökte efter och lite till
 Utomlandsstudier
 Nope
 Nej
 Nej
 Informationen som man fick
 Väldigt häftigt upplevelse och hade så så kul! 
 utbudet av olika utställare var bra
 Det fanns många upplevelser istället för personell som endast talar
 Tyckte brandstationen var extra intressant och polis delen 
 Seminariumet om Lunds universitet.
 Utlandsresor program
 Att det fanns folk från andra länder där man kunde plugga 
 Cultural Care Au Pair och University Of Stavanger 
 Seminarium om lund arkitektur och prata med utställare vid lund och nyckelviken
 Alla Utställningarna var annorlunda och unika på deras egna sätt det var kul och se hur alla hade sina sätt att 

representera deras universitet.



 Allt var intressant. Jättebra expo!
 Polisens utställning 
 Stora och intressanta utställningar 
 De berättar ut sitt perspektiv och sina upplevelser 
 seminarium om fysik och matematik
 Nej bara om det jag vill plugga vidare på 
 Det fanns ett café där och gjorde reklam (kändes lite "out of place")
 Polisens utställning 
 Tyckte att karolinska hade bra utställt 
 Allt om olika univeritet
 Utställare 
 Lund och Uppsala universitet
 Sophiahemmet 
 Utlandsstudier 
 Stenebyskolan
 Jag gillade lunds station
 seminarium var jätte intressant 
 Nah 
 Forsvarsmakten hade en rolig övning där jag vann en vattenflaska. 
 Linköpings seminarium
 Vet inte
 Ja. Jag besökte Uppsala Universitet och hade en bra konversation med dem och vi diskuterade och jag fick ställa 

frågor om universitetet, program och allt däremellan. Väldigt trevligt, välkomnande och professionellt 
bemötande vilket uppskattades enormt och där utmärkte dem sig också!

 Försvarsmakten
 Allt. Alla utställare och seminarium
 Att vara i en seminarium är det bästa eftersom man får mer info och man kommer på anpassade frågor
 Lunds universitet 
 Någon människa från Stockholms universitet var jättetrevlig och var bra på att sälja sitt program
 Jag tyckte att utställningarna var väldigt intressant, då jag fick prata med lärare men även studenter från de 

olika universitet som gav mig fler perspektiv samt bättre koll 
 Variationen av olika utbildningar och universitet var intresserade att utforska  
 Försvarsmaktens utställare.
 Utlandsstudier 
 Försvaret 
 Vad de hade att ge ut dvs information osv.. 
 Utmaningar som är relaterade till ett jobb
 Försvarsmakten
 Nej
 Kurser om litteratur eller lärarutbildningar
 Allt var bra fungerade smidigt
 Nej tyvärr för mycket folk dålig organisation och inte givande
 Allt



 men dels att utställarna hade så mycket kunskaper och man blev direkt intresserad. tyckte ba som en parantes 
att det var kul att se hur folk lockar till sina ”montrar” exempelvis kommer jag ihåg att jönköping hade en 

fotoautomat och Lund och linköping gav tygpåsar med information vilket såklart gjorde att man blev ännu ett 
snäpp intresserad att stanna upp och besöka den montern.
 Utställare som pratade om och svarade på frågor om studier utomlands 
 Det var massor med intressanta utställare och seminarium. Jag tycker allt var bra
 allt
 Alla olika utställare man kunde prata med om olika program
 Uppsalas universitet utställare var vördigt bra eftersom de var så många från olika program
 Godiset
 Inget tyvärr, svårt att få info då mycket folk men inte mycket personer att prata med
 Karolinska och ambulanserna
 Studera utomlands
 Inte något speciellt men det var lärorikt att prata med massa olika utställare/skolor och lätt att göra det istället 

för att helt själv behöva söka information om varje skola. Lättare att upptäcka skolor längre bort.
 jag tyckte det var bra att elever från olika programm var med och berättade eftersom man fick en annan inblick 

i utbildningen
 Att de även fanns internationella skolor och utställare på plats
 Ja det var instruerande hur alla stod där och kunde besvara alla våra frågor och sådant vi ej visste om tidigare.
 Att st andrews och andra högpresterande brittiska skolor fanns
 Vet inte
 Seminarium 
 Att hitta skolor som jag inte visste om fanns
 KTH 
 Ja, nämligen flera utställare med samma utbildningar men från olika delar av Sverige.
 Polisen och försvarsmakten
 Utställarna gav mig  information angående yrket civilingenjör som jag inte tidigare fått av någon annan person 

och väckte verkligen viljan att utbilda mig till en civilingenjör.
 Seminarium polisen
 Polismessan
 Flertal utställare som gav bra intryck 
 Seminarium 
 Olika seminarium om hur skolan är, exempelvis Göteborg och Lund 
 För mig . Man måste studera mer för att bli arbeta bra I framtiden.  Men det är mycket svårt kursen.  
 Blev CNN
 Lund
 Plikt - och prövningsverket
 Stockholms universitet
 Erfarna människor i branschen/ utbildningen man vill in 
 Aa jurist
 Alltihopa var ganske intressant så jag tyckte om alla
 vet inte
 Där psykologen var kommer ej ihåg namnet 



 Programmen som finns, man kan bli rymdforskare
 Alla studenter man kunde tala med. 
 Att se hur mycket det fanns för möjligheter
 Ja
 Sjuksköterska från Uppsala universitet 
 Kth
 Samtal med studerande
 Biologi
 Nyckelviksskolan och Lunnevad folkhögskola
 Vet ej 
 Mycket folk och ostrukturerat, svårt att veta exakt vart man skulle gå för vad
 Jag tyckte att ambulansen och polisen var intressant då de hade utrustning och uniformer med/på sig 
 Seminariumen jag var på var väldigt intressanta! Verkligen. 
 Nej det var mest att jag läste igenom information jag redan fått 
 Jönköping Universitet och musikproduktion i Stockholm 
 Nej, dem hade bara generellt bra information om vilka program som finns. 
 Polisen och tekniksprånget 
 Inget speciellt. Jag vet inte vad jag vill göra i framtiden så därför blev det svårt att gå fram till ställen om man 

inte ens vet vad man vill göra.
 Utbildning information och plugga utomlands
 Lunds universitet och få veta om hur man kan läsa fristående kurser. 
 polisen
 Tyckte det var intressant när jag lyssnade angående yrkeshögskola.
 Information om att plugga utomlands och volontärarbete utomlands 
 Polisen
 Allt 
 Jag tyckte att det var intressant att ställa frågor till personer som arbetar med detta yrke för att man får svar 

som inte finns på nätet.
 Kilroy, Ef
 Design utbildning i Italien eller Spanien.
 Försvarsmakten 
 Lunds universitet
 Lunnevad folkhögskolas utställning
 Linköping va mest intresant att lysnna på(Datateknik)
 Att de hade en ambulans man kunde kolla på. 
 Militären och de olika sakerna man fick testa
 Allt var intressant, Jag fick mer info om varje utbildning. 
 Linköpings universitets, stockholms universitets och luleå tekniska högskolas utställare var alla interesanta
 Jag tyckte mycket om den militära avdelningen och historierna som de kunde framge
 Träffa gamla kompisar 
 inget speciellt 
 alla de hära tävlingarna man fick testa
 Chalmers & Lunds universitet



 Göteborgs Universitet var extra informativ, många andra fokuserade mer på att vara roliga vilket tyvärr hade 
en sämre effekt.

 Försvarsmakten och mälardalens universitet 
 semenarium var kul och utställare
 Många uteställen var intressanta, speciellt vid utlandsstudier i Japan och Storbritannien 
 Studier utomlands och den med ungdomshem för man fick en bok 
 Polishögskolan och försvarsmakten. Vill bli kriminaltekniker så snackade med kriminalteknikerna som fanns 

där!!
 ja. mycket
 Allt 
 Att få prata med poliserna! Fick mig att få en bättre och djupare förståelse om hur det är att jobba som polis 

och vad man kan tänka sig få vara med om
 Att faktiskt få prata med polisen och fråga hur marknaden såg ut. 
 Seminarium om csn
 Högskolan i Halmstad, plugga i Danmark, plugga till pilot
 Utställare
 Nej
 Uppsala
 Psykolog
 Bra information från eleverna
 Allt. Men speciellt brandbilen och ambulansbilen 
 Utställningen 
 Jag gillade hur välkomnande alla var
 Var ej intresserad av yrket så, men otroligt intressant att träffa blåljus personaler och att deras bilar var där, ex 

brandbilen osv. Så intressant! 
 Handels
 Gymnastik och idrottshögskolan 
 Nej
 Linköpings universitet och utställare från arbetsmarknaden som behöver folk med teknisk kompetens.
 Storleken på hela mässan men också många unga passionerade personer som är enklare att prata med
 Jag tyckte allt var intressant på sacomäsan 
 Gillade att Uppsala universitet och Stockholms universitet hade så många elever att prata med
 Ja
 Journalist utställaren
 Jönköping
 Uniformsyrken, försvarsmakten, polisen, räddningstjänsten, kriminalvården, ambulanssjukvård
 Allt
 KTH's utställning.
 Blekinge tekniska 
 Kriminologi vid Stockholms universitet 
 roligt med lite aktiviteter som på tex försvarsmakten att man fick göra jägarvila eller kolla inuti en ambulans.
 Nej
 Jag tyckte att Uppsala universitet var intressant, mest för att jag är intresserad av att gå där.



 Jag hittade en ny skola utomlands jag skulle vilja börja på. De har ett öppet hus idag! 
 Trevliga och inspirerande människor 
 Det var intressant att ni tog dit polisen så att man fick prata med poliser på plats. Jag upplevde detta som 

positivt för de var extremt ärliga gällande yrken och utbildningar vilket jag uppskattde.
 Utländska studier, till exempel danmark.
 Malmö Universitet  Lund Universitet 
 Det var väldigt bra tycker jag. Jag fick svar på mina alla frågor förutom en. Som är finns det en 

hördelanpassning?
 Utställarna från andra länder gällande utlandsstudier och annat
 Att det fanns så många universitet och att man inte behöver hålla sig till sverige
 Komvux 
 Örebro Universitet 
 kth
 Inget jag kan tänka på i efterhand
 ja molkom skådespelarprogram, och minn inte va de andra hette men flera!
 Jag tyckte det var intressant att tala med internationella universitet, utbudet var väldigt bra. Dessutom var det 

roligt att få träffa så pass många olika skolor i hela Sverige.
 Både seminarium och utställare, kul att man fick tid att prata och lyssna!
 Danmarksstudier
 Utställningen var intressant.
 Godis
 Ambulansen
 De var intressant o se alla skolor som var möjliga och se hur många val man hade. Dock så var de så många folk 

där att man inte fick chans att prata med de som stod där och de som väl stod där hade ingen koll och kunde 
svara på ens frågor. Exempelvis vid Göteborgs gymnasium.

 Lunds och Göteborgs universitet 
 Båda 
 Utbytesprogramen
 EF samt Lunds universitet
 Försvarsmakten var intressant
 En utställare som prata om livet som student inom juristutbildningen.
 Inte direkt. Intressantast för mig var att kommunicera med studerande på de olika universiteten/högskolorna 

jag är intresserad av.
 Att plugga utomlands
 Försvarsmakten, polis och ambulans personalen 
 Inte riktigt bara att man fick möjlighet för frågor. Det hjälpte.
 Scandinavian Bar Academy, då jag redan har en bokad resa med de
 Utställare där man kunde prata med typ alla som gick en särskild utbildning:)
 att även arbetsgivare fanns på mässan
 Språkresor 
 Studera utomlands 
 Tyckte om att de hade seminarium om de olika yrken. Tyvärr hade jag ingen tid att gå på dom 
 Polisens seminarium 



 många olika utställare var skojiga
 Ja jag fick bra info från en yrkesexpert om socinom yrket
 Blueberrys seminarium om att plugga utomlands
 Karolinska institutet 
 KTH
 Poliserna
 Jag tyckte om alla seminarier speciellt den som rörde ämnet gällande utrikes utbildningar och hur en student 

kunna gå tillväga gällande rolig utbildningarna. Det var väldigt intressant jag fick höra hur jag kunde hitta en 
balans men även hur staten kunde hjälpa mig ekonomiskt, detta fick mig att inte känna att jag endast behöver 

studera i Stockholm att jag ännu mer fler alternativ än jag tror.
 Att prata med dom som ställde ut
 Lunds universitets stora utbud var intressant
 Jag tyckte att det var intressant att träffa försvarsmakten och polisen.
 Utställare
 Bra utställning av KTH 
 Det var ganska bekvämt att sitta ner när man lyssnade på en seminarium.
 Nej men vill dock notera felet i meningen. "Var där något du tyckte..." funkar inte riktigt. Antar att det skulle stå 

"det"
 Jag pratade med Gävle universitet, Uppsala universitet, Lund och KTH och jag fick reda på att jag kunde läsa 

bastermin eftersom jag endast saknar fysik 2 kursen för att komma in på civilingenjör programmet. Jag visste 
inte att detta var ett alternativ innan mässan, jag trodde att jag bara kunde läsa på kursen på komvux. 

 Programmering där man jobbar som spel mjukvaro utvecklare
 Många var intressanta 
 Tyckte det var intressant att prata med studenter för att få veta hur det är på just deras utbildning
 Vet ej
 Linköpings universitet hade en väldigt bra monter, bra katalog och trevliga arbetare
 Ja
 Att få testa på saker som polis och brandman 
 Hur man räknar högskolans merit 
 Tekniksprånget
 Sophiahemmet 
 KTHs seminarium svarade på en del av mina frågor och fick mig att känna mig säkrare med att eventuellt välja 

den skolan. (då jag tidigare haft dåliga erfarenheter med verksamheten)
 Göteborgs universitet
 Allting på mässan var intressant, men några speciellt bra utställningar var de för polisen, räddningstjänsten och 

försvarsmakten. Alla tre myndigheter lyckades väl med att ge oss den information vi bad om, och de olika 
testerna gav ett bra smakprov på det farliga men viktiga arbete som de sysslar med.

 Malmös universitet 
 KTH
 Ja, hur man väljer utbildning
 Allt skulle jag nog säga 
 Jag tyckte det var roligt att man kunde prova på olika yrkeskläder, tex att klä ut sig till brandman. För mig var 

utbytesprogrammen väldigt intressanta eller rent av studierna i andra länder. Det var också hjälpsamt att de 



fanns tillsammans på ett område så att det var lättare att hitta. Utöver det var det kul att man fick ta med sig 
lite prylar hem, speciellt tygväskorna :)

 nej
 det var riktigt intressant att få prata med lunds syv, de var avsevärt hjälpsamma och förklarade tydligt yrket 

civilingenjör för mig.
 Jag tyckte att det var intressant att kunna jämföra löner mellan olika yrken 
 Det var intressant att prata med en kille som pluggade kemi på SU för det är kemi som jag också vill plugga. 
 Industriell ekonomi
 Uppsala universitet hade många olika utbildningar på plats som kunde svara på mina frågor
 Umeå universitet och su
 Kilroy och Chalmers. Kilroy hade ett stort utbud av alternativ för vad man kan göra i utlandet under sitt 

sabbatsår. Blev väldigt inspirerad. Chalmers nämnde visserligen medicinteknik i förbifarten men jag blev super 
intresserad ändå då jag varit små intresserad av ämnet men inte vetat om utbildningen.

 Det var intressant att i helhet prata med personerna på de olika utställningarna.
 Jag tyckte självklart att det var särskilt intressant att prata med utställare för universiteten jag har kollat på, på 

förhand vilket då var Göteborgs- men även Stockholms universitet.
 Jag tyckte att vissa utställare hade bättre information än andra, vissa var mer gjorda för att man skulle ge dem 

utvecklade frågor.
 Lunds universitet 
 försvarsmakten och polisen
 Nej
 Utbytesstudier
 Brandkåren 
 Utomlandsstudier i Schweiz och Uppsala universitet 
 Linköpings ett av Linköpings semenarium
 Konstfack
 Militärhögskolan 
 Uppsala Universitet 
 Det var bra med så många högskolor och universitet för då träffade jag på sånna som jag aldrig hört talas om 

och som kan vara ett alternativ 
 Stället gjorde mig väldigt intresserad antalet människor där fick mig tänka till hur viktig det är att hitta något 

man gillar
 Tyckte området med utländska skolor var intressant 
 Det som intressantast var karolinska institutet
 seminarier var väl informativa
 Inget särskilt 
 Konstfack
 Utställarna
 Det var kunniga utställare som kunde svara på alla frågor
 det som var intressant var att det fanns väldigt många utländska utställare. Det var intressant att veta att man 

kan studera nästan vart som helst. Jag tyckte också om SUs fortune cookies, det var en jätte kreativ element att 
ha på mässan :)

 Det var intressant att prata med juriststudent från Uppsala universitet samt seminariet med en jurist



 Jag gillade att många utställare gav mycket information som Lunds universitet, och försökte engagera alla som 
gick förbi. Alla var jättehjälpsamma. 

 VR-set och brandkåren
 Inget speciellt
 Umeå universitet 
 Uppsala 
 SYV:en
 Försvarsmakten
 Örebro universItet utställning var väldigt bra och magnifik samt hade de bra guider.
 Cilvilingenjör
 Hur alla var så välkomnande och tålmodiga. Plus hur de steg för steg förklarade hur saker och ting faktiskt 

fungerar.
 Försvarsmakten
 Polisen och Västerås högskola
 Halmstads högskola
 Jönköping university och kanske lite andra kommer ej ihåg, o typ karolinska 
 Det var intressant att lära mig mer om socialantropologi från en student på Lund och att höra om historiker 

utbildningen från en elev på Uppsala
 Det verkar kul att plugga utomlands, och kreativa utbildningar, framförallt på folkhögskola.
 Allt, särskilt om helikopterpilot utbildningar.
 Ja, utställningen för Linköpings universitet var väldigt intressant 
 Personerna
 No

Fråga 21

Hur länge var du på mässan?
Antal Procent

Mindre än 2 
timmar

198 23%

2-3 timmar 425 49%

3-4 timmar 180 21%

mer än 4 timmar 63 7%

Total 866 100%



Fråga 22

Hur värdefullt var mässbesöket för dig?
Antal Procent

Mycket värdefullt 277 32%

Värdefullt 262 30%

Ganska värdefullt 219 25%

Inte så värdefullt 81 9%

Helt utan värde 24 3%

Total 863 100%



Kommentarer (117)
 Jag fick mer information om hur livet blir efter gymnasiet, förut var jag ganska osäker på vad jag ville göra och 

under mässan fick jag hjälp och tips!
 Älskade det!  Man fick fråga flera personer och elever om olika universitet och alla var hjälpsamma.
 Hjälpte mig att välja vad jag vill läsa och vart
 Jag lärde mig en hel del, samt även fick ner ett val till vilket universitet jag ska till.
 Jag var där som stöd till våra elever, inte för min egen skull.
 Nya utbildningar tillkommer och förändras.
 Insåg hur allt fungerade och hjälpte mig att avgöra vissa beslut kring min framtid 
 Mitt fel va lat
 Har bättre koll nu på vad jag eventuellt vill göra
 Det var kul att lära sig mer om att faktiskt kunna lära sig japanska i Japan och att det kan vara lättare än att gå 

på SU eller KTH som jag annars kanske gör inom några år.
 Fick mycket bättre uppfattning om olika skolor, hur det går att plugga utomlands och så spännande att prata 

med läkarstudenter och läkare! För jag är mycket intresserad av att bli läkare!
 Jag hade redan en uppfattning av vilka skolor jag ville gå på, dock fann jag genom mässan många nya skolor. 

Tyvärr är inte majoriteten av dessa relevanta till mig då de är för dyra. 
 jag önskar att jag hade läst på lite mer innan besöket, så jag hade haft koll på vart jag ville gå och liknande. 

utan några förberedelser blev det nästan lite överväldigande med så mycket information och folk. 
 Värdefullt då jag lärde mig mycket om hur det var att vara student på flera av de lärosätten som fanns där. 

Dock på verkade inte inte mässbesöket vilken inriktning som jag vill läsa särskilt mycket och det var samma 
universitet som verkade mest intressant för  mig innan mässan som efter.   

 Jag lärde mig mycket från många utställare och känner mig fortfarande inspirerad och motiverad inför 
framtiden.

 Det öppnade ögonen för möjligheter som man inte visste fanns och gav motivation att fortsätta göra reasearch.
 deltog som arbetsgivare
 Hade dålig koll
 Gjorde inte mig mer säker i vad jag ska plugga till efter gymnasiet men det var intressant.
 Fick veta saker jag inte visste om saker
 Jag fick mycket bra information men har fortfarande inte klarhet i vad jag vill göra efter gymnasiet.
 Vet redan vad jag vill gå och var.
 Jag ville veta mer om Högskolan i Skövde.
 Det var alldeles för mycket folk där och för högljutt, mycket svårt att prata med de större universiteten för så 

mycket folk samt gick inte att göra vad någon sa 
 Det gav mig nya riktningar och idéer som hjälper mig att lära mig om vad man kan utbilda sig till frammåt, och 

hur högskolan går till
 Det var en unik möjlighet att direkt interagera med representanter från olika universitet och utforska flera 

utbildningsprogram!
 Alldeles för mycket folk
 Försökte gå runt och prata med folk men alla utställare stod bara tysta
 Den hjälpte mig med att bestämma mer på vad jag vill plugga vidare 
 Hjälpte mig att säkra vad jag vill
 Det var för trångt och för mycket människor, så gick inte att prata eller fråga saker till de man ville



 Det var väldigt lärorikt och få tips på så många program! 
 Är inte säker på om jag vill jobba direkt efter gymnasiet och försöka få erfarenhet till andra jobb på samma spår 

eller om jag vill bygga mina kunskaper lite genom en utbildning. Efter mässan kände jag i alla fall att jag hittade 
ett universitet/ en utbildning som jag tror skulle passa mig väldigt bra ifall jag väljer det spåret.

 Jag fick en klar syn på vad jag ville fortsätta att plugga med. 
 Toppen bra mässa mcyket utbud 
 Det hjälper mig inför framtida beslut inom yrke och utbildning 
 Hade in princip redan valt vart och vad jag ska plugga. Men det har väldigt kul och intressant att gå runt och 

prata 
 Informerade mig om massor med olika jobb som finns 
 Det var väldigt mycket människor och långa köer så det blev svårt att prata med alla som man ville då det var 

väldigt varmt och trångt
 Bra att få prata med folk som går utbildningarna och lyssna på seminarium
 Lärde mig mycket från att prata med elever
 Snackade med alla universitet i Stockholm med juristutbildningen och antecknade genomgående med frågor. 

Fick mycket info och nu har jag tankat mina favoriter och vilka jag kommer satsa på att söka till i framtiden
 För mycket folk vilket gjorde att man inte hörde någon utställare och ingen hade tid med en.
 högskolan jag vill söka till ställde inte ut på mässan, värdelöst besök 
 Jag som inte vet vad jag vill bli fick en väldigt bred information om allt som intresserade mig vilket var mycket 

tacksam för min del
 Mässan, hjälpte mig faktiskt enormt då faktiskt började tänka ordentligt om vad jag vill göra efter studenten 

och nu vet jag exakt vad jag vill göra tack vare mässan. Denna mässa är väldigt hjälpsam till unga som faktiskt 
inte har så mycket koll eller inte har någon idé vad de vill studera.

 Jag är fortfarande inte säker på vad jag vill göra eller studera. Men det gav absolut en klarare bild av vad jag 
har möjlighet till, att det inte är någon stress och att man kan ändra sig om det inte skulle passa. Allt detta har 

gjort mig lugnare och mer sansad kring framtiden då det var ett stressmoment innan för mig.
 Fanns inget som passa mig riktigt, går bygg programmet på gymnasiet och många blev väldigt ställa av att 

höra det och kunde inte komma med nån bra information om det och va inte så intresserad av att dela med dig 
när dom hörde att man gick bygg. Många blev lite dryga, lite översitningsroll kändes det som eftersom som 

dom går tyckte dom va brätte än mig och min kompis för vi gick bygg, för vissa är det dåligt fast så är det inte. 
Tyckte man blev lite diskriminerad kring att det fanns inget om just bygg eller va exakt just vi kan plugga vidare 

till vilket jag tyckte var tråkigt och det hade jag önskat mer av. 
 Ville att Chalmers skulle vara med men det var bara sjöfart som var där
 Jag blev mer förvirrad för jag trodde att jag var säker på vad jag ville göra innan, men på mässan fick jag ett 

annat intryck av skolan jag var sugen på
 Det var väldigt stressigt och varmt i lokalen då det var så mycket folk samtidigt  så det var svårt att fokusera på 

det viktiga
 Fick reda på nya högskolor och deras program, hur det är att gå i högskolan  och många tips för att vara 

student 
 Genom mässbesöket kunde jag ha en diskussion med elever från olika skolor och utbildningar vilket gav 

information som inte framgår på deras hemsida. Mässbesöket gav mig därför värdefull inblick i de skolor och 
utbildningar jag besökte!  

 Det fick mig att inse vilken högskola jag vill söka till 
 I princip bara samtal med studenter på olika universitet gav mig användbar information.



 Hade varit roligt att stanna längre men pga så mycket folk var jag tvungen att gå hem tidigt då jag blev 
överstimulerad

 Innan hade jag ingen anning om vad jag vill plugga och vart, men efter mässan så känner jag att jag har fått 
mer koll på de jag tycker är intressant och de jag skulle vilja plugga i framtiden.

 Jag besökte inte så många utställare då det va alldeles för många människor
 Som sagt, jag vill plugga; det ville jag ej innan. 
 Fick helt nya ideer om vad jag kan göra efter gymnasiet 
 Som sagt vet inte ens vad jag själv vill så därför visste jag inte heller vart jag skulle gå någonstans. Tog mest 

lappar från de största skolorna och några utlandsstudier 
 Det var trevligt men lärde mig inte så mycket nytt, förmodligen eftersom jag varit på liknande informativa event 

tidigare. 
 Nu gick man igenom mer ytligt då jag har nästa år på mig också.
 Saknade uppsala universitet och man blev lite överväldigad av att det finns så många saker att välja på 
 Det hjälpte mig och bli säkrare på mina val. 
 Där saknades utställningar för organisationer som fokuserar på att hjälpa människor.
 Jag har fått ett nytt perspektiv kring hur de funkar med utlandsstudier, vad som krävs och allt möjligt. Det är 

helt enkelt inte så komplicerat som jag trodde. Sen besökte jag också de svenska universiteten och där fick jag 
en inblick på hur de funkar med utbildningarna, vad som krävs och vem jag kan kontakta. Jag såg denna dag 

som väldigt gynnade.
 Suuuper!! :)
 Fick veta hur marknaden såg ut och vågar satsa på det jag faktiskt tycker om. Det var även bra att veta jag fick 

veta hur jag kan gå till väga. 
 Man fick upp ögonen för annat och utställarna berättade saker som man tidigare inte visste om. Väldigt 

lärorikt!
 Ändrade min inblick i plugget
 Sååå engagerade studenter och lärare från alla universitet/högskolor. Detta hjälpte mig verkligen att förstå hur 

de olika utbildningarna faktiskt var. Tack! 
 Kändes bra att ha påbörjat tänkande kring vad jag vill göra efter studenten
 Fick mer information om utbildningarna när man pratade med de som gick dem
 Lite mycket folk dock så det var svårt att prata
 Jag fick mycket givande information och flertalet utställare anpassade informationen efter ens intresse
 Kände inte att jag hade några frågor. Åkte mest dit för att ta vara på biljetten och se hur sacomässan är 

uppbyggd. 
 Jag hade önskat att Stockholms Filmskola var där men det var de inte
 De utställare jag ville prata med var inte där. Det fanns ingen utvärdering för Malmös mässa, men jag hade 

velat att utställarna princip inte var kom från Skåne och närliggande län. Jag ville ha Stockholms universitet, 
Uppsala universitet och försvarshögskolan där. 

 Jag använde mässbesöket som en påminnelse att det faktiskt kommer vara roligt att plugga efter gymnasiet, 
vilket är värdefullt för mig. Det är även värdefullt då jag fick mer information om utbildningen jag vill gå.

 Lär mig mest om skolorna online, men det var trevligt att prata med eleverna på olika skolor och fråga vad de 
tyckte om skolorna och så vidare.  

 Fick svar på frågor jag hade och är nu intresserad på en högskola
 et va sjkt kaotiskt o stressigt så ville int va där så länge men det va informativt



 Mässbesöket var väldigt värdefullt, det var dock tråkigt att jag inte hann vara där länge. Tycker att mässan 
verkligen hjälper med att få se hur de olika skolorna funkar, hur studielivet är osv.

 Intressant att höra hur andra i de utbildningarna jag var intresserad av gjorde eller hur de kom dit där de är 
idag

 Nu finns det ännu fler dröjer jag inte kan bestämma mig om
 Från de skolor jag va intresserad av fans ingen från den linjen jag ville gå. (Maskinteknik)
 Det är viktigt för fick lära mig mer om yrken jag inte ens visste fanns. Jätteroligt upplevelse.
 Fick lära mig en massa nya saker fick höra om olika utbildningar både innanför Stockholm även utanför. Jag fick 

dessutom en utvidgad kunskap på hur jag kan planera inför högskola / universitet efter gymnasiet
 Jag fick lite mer inspiration och jag har fått en liten idé på det jag vill göra i framtiden 
 Lyckades prata med många och fick bättre känsla över för- och nackdelar samt stämmning på olika universitet. 

Fick inte några nya idéer om utbildningar men mässan hjälpte definitivt med att bestämma mellan med. Jag fick 
också upp ögonen för några nya skolor jag inte tänkt på så mycket.

 Klarnade till bilden kring framtida studier
 Jag fick reda på ny information som fullständigt ändrade mina framtidsvisioner. Då jag innan mässan tänkte bli 

tandläkare eller psykolog men nu efter mässan är jag fullständigt säker på att jag vill bli civilingenjör inom 
industriell ekonomi. Jag går teknikprogrammet på gymnasiet. 

 Fick mer information och insikt på hur jag skulle kunna studera vidare efter gymnasiet.
 Jag blev mer säkrare att gå till den högskolan jag valde redan. 
 Jag uppskattar att jag fick mer info om hur studerande på högskolenivå fungerar (ex det med CSN)  Dock kändes 

det inte som att jag fick särskilt mycket information utanför seminarierna. Detta kan vara delvis för att jag inte 
hann planera mitt besök väl i förvägs och därför inte kunde fråga allt jag egentligen ville. 

 Jag fick många idéer men blev också mer osäker ju fler utbildningar och yrkesval jag fick lyssna och se på under 
mässan. Besöket var absolut givande men lämnade mig inte säker på vad jag vill göra framöver.

 Jag fick en större överblick av vad jag kan tänka mig göra eller vilken utbildning jag vill gå efter gymnasiet. Det 
var lite luddigt innan, men nu känns det som om jag har en plan för framtiden. 

 innan mässan var jag osäker på vilken utbildning jag vill gå efter gymnasiet och var endast medveten om vilka 
ämnen jag tycker är roliga men upplevde att mässan hjälpte mig att hitta rätt utbildning och även vad 

utbildningen leder till yrkesmässigt
 Kände mig mindre stressad över valen och det var mer klart vag jag vill plugga vidare till
 Har kännt mig förvirrad av alla val som finns att göra både under sabbatsår och universitet. När man fick prata 

fysiskt med en folk som åkt med en organisation eller går på ett universitet så kändes det mycket säkrare. När 
man söker på ex backpacking eller liknande känns det som att så många är dåliga och man blir osäker. Nu 

känns det tryggt.
 Jag kände att jag fick en viss klarhet men även ett lugn efter, väldigt trevligt att prata med alla utställare och 

det kvar kul med tanke på att det känns så nära tills när jag själv börjar plugga precis som de!!
 Lite tråkigt att vissa som står på utställarna inte ha så mycket information om utbildningen då du får läsa i 

broschyren där det står exat vad du tidigare hade läst på webben
 Fick upp ögonen för nya vägar, även fast jag hade en bra bild innan 
 Lärde mig vad jag skulle vilja plugga till som det ser ut nu.
 Mådde ganska dåligt av allt sorl 
 Att prata med människor som är kunniga om sina tankar hör det enklare att förstå olika saker 
 det var bra att få möta folk som går på de utbildningarna
 Vill gå HDK-Valand, de var inte där och ställde ut. Hade sett framemot att prata med en elev därifrån. 



 Jag fick en mycket klar planering för framtiden 
 för mycket folk så gick inte o komma fram o se eller få prata me någon
 jag fick mer information om utbildningarna jag funderar över, men också en bredare syn på vad som faktiskt 

finns och hur utbildningarna går.
 Jag fick en bättre bild av vad jag kan göra efter gymnasiet.
 Visste innan vad jag letade efter
 Jag visste redan exakt vad jag ville göra innan jag kom, men behövde gå för närvaro !
 De visade och hjälpte mig få bättrre vy av universitetet 
 Jag var lite sen så en del utställare hade börjat stänga, men tyckte ändå att det fanns många att prata med och 

att man fick lite bättre koll på olika utbildningar.

Fråga 23

Har du några förbättringstips till oss?  Bästa tipsen belönas med biocheckar. 
För att kunna skicka biocheckar till dig behöver vi din epostadress. Skriv in den efter ditt tips, vi kan inte koppla den 
till dina övriga svar och kommer inte att dela den med någon annan. Adressen raderas så snart vi har sammanställt 
resultaten av utvärderingen.

Svarsvärden (465)
 Ett tips skulle kunna vara att ha bättre väganvisningar på golvet eller i taket som visar de olika avdelningarna, 

exempelvis om alla högskolor som arbetar med samhällsämnen finns på ena sidan och de andra 
yrkeshögskolorna på en annan sida. Annars fungerade allt bra.  
 Ni borde ta dit flera personer från varje utställe för att det var lite svårt att kunna prata med de som redan var 

där då det var så många personer som snackade med de. 
 Det var bra
 Tips: det var väldigt mycket folk och någon slags system för detta kanske skulle hjälpa. Det var svårt att komma 

fram och kolla på alla alternativ   
 Eftersom det var mycket folk hade man kanske kunnat delat upp så olika skolor fick komma in lika tider, alltså 

några i taget. 
 Fler representanter från yrkesaktiva hade varit tacksamt så man förstår vad en utbildningen leder till och de 

lärdomar de har från utbildningen ut i arbetsliv. Med tips om vad man bör ta till sig samt vara kritisk till under 
utbildningen. 

 Fler Saco mässor för elever. Eftersom elever får inspiration och motivation att verkligen lyckas och bli det dem 

vill bli i framtiden 
 Mera information om just programmet 
 Då mässan har en hel del skolor, är det bra att notera att det är inte en bra omgivning. Ja det är en mässa, men 

problemet är att det är för många människor på en och samma plats. En mer digitalt upplevelse, där skolor 
visar deras bästa kan vara ett bra alternativ.  

 Ha flera dagar så det inte blir så myket folk på samma plats samtidigt. Anordna kösystem vid utställare så det 

blir lättare att ta kontakt med dem.   I

 Göra de bättre genom att ha flera tillfällen istället för bara två dagar. Var mycket folk och alla kunde få ut 

mycket mer av besöket om ni hade flera tillfällen. Samt att de var bestämt i förväg vilka skolor som skulle 
komma, så de inte blev så många samtidigt. :)



 Erbjud möjligheten för besökarna att få sina CV granskade och få feedback från experter. Detta kan vara särskilt 
användbart för studenter och de som söker nya jobb.

 karin.linnea.nystrom@gmail.com
 Det var många av mina elever som hade problem med inloggningen och fick svårt att få ordning på 

entrebiljeten. Borde vara lättare med en utskickad qr kod i ställer för att behöva logga in för att komma in på 
mässan. vi hade ungdomar med diagnos med så det var stressande för dem.  

 Mindire folk/besökare samtidigt för att man lättare ska kunna ta sig fram och prata med utställarna och 
trevligare mässa

 Jag tror mässan skulle kunna dra nytta av fler interaktiva element. Inte bara är det en bra "icebreaker" för 
mässdeltagare som precis kommit dit eller inte vågar prata med någon, men det kan även bidra med mer liv till 

mässan. Den skulle framstå som mer aktiv och levande om det överallt om kring en finns människor som provar 
på olika praktiska aktiviteter.  l
 Det ända tipset är att fortsätta marknadsföra så att kommande generationer bli inspirerade. 

 Lite mer struktur, tips på bra frågor att ställa var svårt att komma på vad man skulle fråga. Har ju egentligen 
många frågor men svårt att komma på bara på stört så sådär. I övrigt var mässan rätt bra. 

 Jag tycke att det mesta var bra. Men att det skulle vara något typ av kö system eller en rund vandring så att alla 
inte gick huller om buller.

 Att det ska vara gratis att lämna sina jackor och väskor men även att man fick mer information från utställare.   

 Tydligare information på förhand. Så man kan förbereda vad man vill fråga t.ex.   Personligen kom jag dit med 

 Tycker att allt var superbra, riktigt bra upplägg!!   Men man skulle kunna:  Använda mer digitala plattformar 

och sociala medier för att sprida information och skapa intresse för dom som kanske inte ens gick till mässan, 
marknadsför mer helt enkelt för att locka ännu fler!  Skapa ännu fler interaktiva montrar där eleverna kan prova på 

olika aktiviteter och få en känsla för ämnet.  Erbjuda ännu fler inspirerande föreläsningar eller workshops där 

man kan lära sig mer om olika inriktningar.  Visa upp fler framgångsrika exempel på karriärer för att visa vilka 
möjligheter som öppnas med en högskoleutbildning.  

 
 Mitt tips skulle nämligen vara att man kunde göra några spel alltså frågesport osv.. vilket gör allt mycket 

roligare och kan hålla mer fokus. 
 Den interaktiva kartan var inte så bra. Iden var det och den funkade till 90%. Jag och mina kompisar ville hitta 

kyoshin language academy vilket skulle vara där enligt listan av utställare. Men på kartan gick det inte att hitta 
dem (iaf inte tydligt) så vi gick till EF som vi tror kan ha varit kopplat med dem. Vi som teknikare blev ganska 

sura att en "enkel" grej som en karta inte funkar. 
 Fler utställningar som är mer interaktiva, alltså exempelvis att man kan under en kort stund få testa på att göra 

något som man brukar göra i utbildningen man är intresserad av. Ett exempel kan vara att man testar att få 
sminka sin kompis på makeupartist montern, eller få titta på bilder av olika ”fall” ”uppdrag” som en tandläkare 

kan stöta på och hur man kan gå tillväga för att lösa dessa. Detta kanske skulle ge en känsla av hur det kan vara 
att gå på utbildningen. Det skulle även vara bra ifall man fick en lista på frågor som man kan ställa utställarna, 



eftersom de flesta som går på sacomässan vet inte vart de ska börja eller vilka frågor som kan vara bra att 
ställa. 

 Jag testade aldrig detta men försök att göra biljetten giltig under en viss tid så att man kan gå in och ut ur 
mässan med en paus emellan, det är bra då mässan har SÅ många intryck

 Mer interaktiva utställningar, exempelvis att man kan få testa på att göra saker som man kan få göra på 
utbildningen/yrket man är intresserad av. Det kan exempelvis vara att testa att sminka på sin kompis vid 

makeupartist utställningen eller att få titta på bilder med olika ”fall” ”uppdrag” som tandläkare kan stöta på 
och hur man kan lösa dessa. Detta kanske skulle ge osäker besökare en känsla av hur det kan vara på 

utbildningen/jobbet och dessutom är det roligare. Ett annat tips är att man får en lista med olika frågor man 
kan ställa utställarna, då många av Saco mässans besökare inte vet vad de ska börja och vilka frågor som kan 

vara bra att ställa. 
 Se till att utställare är mer förberedda med olika sorters frågor. Det finns dessutom många regleringar för det 

utställarna får säga. Annars kanske bättre kaffe hehe?
 Fler broschyrer o liknande, många hade redan tagit slut när min skola gick dit.
 Jag visste inte att det fanns studievägledare där, så ett tips är att sätta syv:arna mer tillgängliga eller med 

tydligare skyltar
 Jag hade gärna haft bättre tillgänglighet till en mässkartan. Fler mässkartor runt om på mässan, kanske flyers 

med kartan och lättare att hitta på hemsida, jag hittade inte kartan.   Jag hade tyckt att det var kul om det fanns 
fler färdigutbildade utställare för att man skulle kunna prata om vad utbildningen man är intresserad av faktiskt 

kan leda till efter examen.  
 Jag skulle vilja se fler representater för de olika linjerna på olika skolorna - Universitetet i Göteborg hade t.ex 

inte en representant för den musikaliska inriktningen vilket jag saknade. Det skulle bidra till att skolan skulle bli 
mer attraktiv då jag skulle kunna få lära mig saker om just den linjen och upplevelsen jag är intresserad av. Att 

det saknades var jättesynd då de representanter som fanns på plats inte kunde besvara mina frågor. 
 Ja, ni kunde haft varit flera som kunde tagit emot oss i studievägledning.
 Implementera ljuddämpande åtgärder, som ljudabsorberande paneler, för att skapa en mer behaglig och 

produktiv miljö där besökare lättare kan kommunicera med både anda besökare och utställare. Jag vet med mig 
att flera fick huvudvärk på grund av ljudnivån och valde att lämna tidigare än planerat.  

 Jag upplevde att det var något trångt mellan utställningarna och svårt att få tillräckligt med tid och 
uppmärksamhet från utsällarna. Vid flera utställningar var det även lite för få utställare att ställa frågor till och 

prata med, vilket gjorde att man fick stå och vänta väldigt länge eller så blev man tillsagd att ta en katalog och 
läsa själv efter det man söker svar på. Mitt förslag är att framöver ha en mer ökad yta och bättre layout för att 

minska trånghet och underlätta för besökare att röra sig mer fritt mellan utställningarna. Sen kan det vara bra 
att ha fler personalresurser vid utställningarna, jag är medveten om att man också hade kunnat använda sacos 

digitala resurser men oftast är det enklare att prata med någon i verkligheten för att få tips och råd, samt mer 
intressant att få höra hur folk som faktiskt läser ett specifikt program upplever det och hur studentlivet är vilket 

fångar ens intresse mer. Utöver det tycker jag att det har varit kul och spännande att besöka studentmässan :)  

 jag hade önskat att jag hade fått interagera mer med de universitet som jag besökte, exempelvis genom att få 
ta del av det som de arbetar med under studierna. det bästa tyckte jag var att prata med de som stod och 

representerade skolorna, men ibland upplevde jag att tiden kändes knapp då det var så mycket folk. kanske 
hade man behövt släppa in folk lite i taget, det blev nästan lite väl överväldigande med så mycket folk på en och 

samma plats. det gjorde att jag nästan inte kunde koncentrera mig på de som var där och pratade. jag 



uppskattade att det fanns ställen att fika/sitta ner på, det behövdes efter att ha varit på mässan ett tag. 
slutligen hade jag önskat att det fanns fler papperskorgar då det förhoppningsvis hade hindrat att folk 
hade skräpat ner ex utanför mässan. det var mina tips! 

 Jag förstår att det kan vara svårt, men att sprida ut mässan under flera dagar. Det blev otrligt mycket folk, så 
pass mycket att jag inte orkade vara där i längre än en timme, trots att jag hade kunnat stanna minst 2-3. Det 

blir självklart väldigt hög ljudvolym och det är inte så jättetrevligt att behöva gå runt med ett högt surrande 
överallt. Det var väldigt spännande att vara där, men för att göra det ännu bättre skulle jag verkligen önska att 

det fanns fler tillfällen, så att inte alla gymnasieskolor i Stockholm samlas på samma plats under endast två 
dagar. Utöver det var allting jättebra, och alla var väldigt trevliga!  

 Jag skulle säga att själva montrarna var placerade på ett ineffektivt sätt. Med det menar jag att det var för 
trångt. Detta ledde till att man inte kunde få samma överblick som man velat ha. Min rekommendation är att ni 

skapar en bättre ytplan för att förbättra besökarnas överblick över alla montrar det blir lättare för dem att 
kunna på bra avstånd se vad det är för typ av monter det är eller om det ens intresserade mig. 
 Lägg till ett event som presenterar SACO-mässan och berättar om upplägget. Då kan alla få hum om hur man 

ska ta sig vidare. Då stannar alla längre också.
 Jag kan inte tänka på något bättre. Exemplariskt enligt mig!
 Förbättra hemsidan med ett index där man ka se varje högskola från A-Ö, istället för enbart ett sökfält.
 Det var väldigt svårt att veta vart jag skulle gå då jag har autism. Allting såg ut som huller om buller och kaos. 

Om ni ställer pilar eller något som visar vägen runt i mässan blir det mycket enklare för någon som blir 
överväldigad av intryck.

 Jag tycker att ni borde utveckla eran sida/en app eftersom den är ganska otymplig. Många av funktionerna ni 
frågar om i den här enkäten visste jag inte om fören nu. Sedan tycker jag ni borde ha haft lite tydligare indelat 

på själva mässan. Med det menar jag att t.ex. militärerna var överallt och ingenstans. De stod lite var som helst 
bland vem som helst. Det är enklare om det är indelat för program och kurs. Sist men inte minst tror jag att det 

skulle vara mer gynnsamt att ge ut färre påsar, pennor och småsaker. Folk plockar bara på sig så mycket som 
möjligt för det är gratis och sedan struntar man i att läsa de långa katalogerna med alldeles för bred 

information. Det kanske mer är en rekommendation till utställarna men det blir lätt att man kastar allt för man 
tar för mycket istället för att man noga går igenom det man faktiskt är intresserad av. 

 Att ha utställare från samma områden eller typer mer samlade. Ex alla folkhögskolor på en plats, utlandsstudier 
på en annan, och alla universitet på en osv. Då blir det lättare och mer effektivt att hitta och hinna gå till alla 

som man önskar att gå till. 
 Sprid ut mässan på några fler dagar så att det inte blir så trångt! Det var ibland svårt att få kontakt med 

utställare då det stog så många runt dem
 Gör det tydligare vilka jobb man kan få av olika utbildningar på olika universitet. Man såg skyltar överallt där 

det stod ord som juridik men jag ville ha tydliga skyltar där det stod ord som åklagare, advokat mm. De flesta 
personerna har idéer om vilka jobb som intresserar de men många lyckas få dina drömjobb just eftersom man 

inte vet vilken utbildning man ska söka. Jag hade föredragit om möjligheten fanns att lätt hitta vilka universitet 
som finns att välja på utifrån sina ambitioner och sedan få veta vilka utbildningar på just de universiteten som 

man ska gå. Nu behöver man istället själv lista ut vilka utbildningar som ger vilka jobb och det kan vara svårt 
och när jag frågade de som jobbade där om vilka utbildningar man skulle välja för vilka jobb kändes det som om 

de inte riktigt visste. 
 deltog som arbetsgivare och hade uppskattat om vi fått gått ut via baksidan/gosmottagningen men den var 

stäng 16.30! Ficl gå runt med packning som vi inte hade behov av under dag 2. Gick till kundtjönst men dem 
kunde inte göra ngt.



 För mig allt var bra och jag hade kul och den vad jag vill
 Ha någon som pratar om studie valet på scen eller liknande under mässan. Vad valet innebär, hur man borde 

tänka etc. Låt det gå en gång i timmen typ 15 minuter, fångar uppmärksamhet hos de som börjar tappa intresse 
då det är lätt att bara stå och lyssna. Samt kan vara paus om man planerar att vara på mässan längre period

 Det var svårt att veta hur man skulle aktivera själva biljetten till mässan, det fanns en  instruktions video men 
den var inte ”tillgänglig” av någon anledning, jag antar att den var privatiserad

 Det ni hade kunnat förbättra är mer information till skolorna. Mina lärare eller de ansvariga var inte helt med 
på spåret om va som gällde, eller hur vi skulle ta oss tillväga. Nästa skulle jag förslagsvis lägga mer digitalt. Som 

jag nämde tidigare så tog jag flyers och broshyrer från olika "stånd" som jag sedan slängde. För mig är det 
lättare att kunna ha allt digitalt. Förslaget skulle då kunna vara att man kan ta emot mer information via mina 

sidor på sacomässa hemsidan man får sina biljetter på. Där skulle man kunna läsa mer om skolan och klicka i 
själv olika alternativ som skolan pratar om på mässan, som man sedan kan läsa mer om.  Jag skulle även vilja 

lyfta ett tips som min kompis ville förmedla om närvaron. Hon kände att det inte riktigt fanns någon information 
om några skolor som skulle vara där ifall man själv inte var på plats. Tex kunde hon inte läsa på eller ställa 

frågor då hon inte kunde specifisera sig inom vilka skolor som var på plats. teresaeliasson2005@hotmail.com
 Skulle rekommendera mera soptunnor det fanns en hel del papper och broschyrer på marken. En av mina 

vänner sa att dom nästan ramlade efter mässan.
 Mer fokus på framtiden, och jobb som faktiskt är "framtidssäkra"
 Faktiskt inte
 Nej
 Skulle kunna överväga att öka tillgängligheten för besökarna genom tydligare skyltning och information. 

Dessutom skulle en diversifierad och interaktiv mässmiljö, med exempelvis workshops och paneler, kunna öka 
engagemanget och skapa en mer givande upplevelse för alla deltagare. Att erbjuda fler möjligheter för 

nätverkande och samarbete mellan utställare och besökare kan också höja mässans övergripande värde. 

 Jag vet inte om jag bara missade det, men kanske bjuda dit en representant från Stockholms universitet då de 
har många av de program jag vill gå och man vill vet lite mer om de. Förövrigt var det väldigt bra.

 Jag tyckte att det kan förbättras med köer och sånt eftersom att det är flera tusen personer där och att det blir 

svårt att andas 
 Göra seminarium vid bättre tider och kortare längd så att man hinner se båda utställningar och seminarium  

 Att kunna bygga en resturang och få köpa buffé till mänskorna som besöker. Därfefter ha en bättre och större 

utställning,
 Nej
 Att ha seminarium på lämplig tid för alla elever. Vi på tumba gymnasium hade en tid mellan  kl 13-16 och då var 

alla seminarium färdiga tydligen. 
 Inget vad jag kan komma på för nu.
 Kanske rekommendera en tidsplan på hur lång tid man bör lägga på att prata med utställare och hur många 

seminarier det är rimligt att man går på, så man tänker över vilka man helst prioriterar. 
 Skit i att överkomplicera allt. Det finns för många funktioner som ingen orkar lära sig använda. Satsa istället på 

att informera elver mer innan besöken om vad man kan förvänta sig samt vilka man ska gå till beroende på 
intresse
 



 Ett tips kan va ta att planera vilka skolor/klasser som kan komma olika tid så att det inte blir så fullt och då 
hinner man inte prata med alla man vill prata med.  Ett annat tips kan vara att det finns olika kategorier tex 

”juridik” för alla som är kunniga inom juridik från alla skolor så att dem är samlade på samma plats för det finns 
människor som bara är intresserade i en sak och istället för att tränga sig igenom alla, bara kan gå dig och 

prata med dem olika skolorna inom den inriktning.  
 Det ni kan göra är att videos eller praktiska saker som visar hur de olika programmen fungerar istället att bara 

prata hela tiden och folk blir uttråkad. Ni kan ha några aktiviteter på de olika programmen också.  

 Mer information i förväg kring hur man skulle planera sitt besök. 
 Jag tycker att det som folk lär sig bäst genom är aktiviteter. Att införa mer gruppaktiviteter kan öka 

engagemang och hur folk ser på mässan (något mer roligt och lärorikt snarare än obligatoriskt)
 Gör mässkartan lite mer lättillgänglig och synlig. Jag försökte vid flera tillfällen gå in på hemsidan och kolla på 

kartan men hittade den inte. Man kan exempelvis lägga till en egen flik för kartan i sidopanelen.   

 Fortsätt skicka informationsvideos till skolorna innan besöket. Det gav en bra bild av hur besöket skulle gå till 
och vad man kunde förvänta sig.  carolina.ekelof@outlook.com

 Nej jag tyckte ni gjorde jätte bra!  
 
 Allt va bra 
 Faktiskt inte ni hade väl organiserat miljö
 Att kunna navigera genom mässan och nå till önskade utställningar var svårt. Ett tips är att ha en tydlig fysisk 

karta vid entrén. Sedan kanske besöket skulle bli ännu mer betydelsefullt om man i förhand kunde få 
”förberedande information”. Det vill säga tips på vilka frågor man kan ställa, o.s.v. Sedan var det väldigt trångt - 

ett tips är alltså att möjligtvis dela ha förbestämda tider  som respektive skola kan komma på, istället för att alla 
kommer på en och samma gång. 
 jag är osäker om att detta är någonting SACO själva kan fixa men en större jämlikhet mellan olika skolor skulle 

vara uppskattat och viktigt. en del människor missade sannolikt den perfekta skolan för dem för att deras plats 
var så liten. önskade också det fanns mer estetiska och konstnärliga skolor närvarande. från vad jag såg så 

fanns till exempel inte Stockholms Filmskola där
 Den virtuella kartan var väldigt klumpig och svår att interagera med vilket gjorde det svårt att navigera. Att fixa 

den borde vara en prioritering till nästa år.
 Att ha stolar  i platsen eftersom det jobbig att man går i lång tid så vill man vila.  Samt presentera riktiga läkare, 

inginjör som blivit examnerade från deras universitet
 Skriv mer information om vilka som var där och vad de hade för utbildningar på hemsidan. Det var svårt att 

hitta sånt. Det stod bara vilket universitet och det var det. 
 tänker kanske bakgrundsmusik tex piano eller nåt liknande ba något lugnt   att ni har de fler dagar och fler 

platser tex stockholmsmässan (inte samtidigt som gymnasiemässan såklart)  annars tyckte jag att de va bra   

 Garderoben va kaos o kosta pengar
 Dela ut minikartor gar, samt ett mindre papper där alla seminarie tider med 

utbildningar står. 
 Tydligare information om seminariumen i mässhallen med utställarna t.ex en stor skärm med tider. Var lite 

otydlig när man var inne i den hallen. 



 Mer elever från olika univeristet så att alla hinner prata med de. När jag var där var det långt kö på juridik 
avdelningen Stockholm univeristet och man hann inte prata med eleverna som pluggade där. Det var tråkigt då jag 

ville veta lite mer om programmet utifrån en elevs perspektiv. 
 Inte riktigt, var inte på plats i år
 Gärna att tygpåsar finns för personer som kommer lite senare, fick tyvärr inte med mig någon för allt var slut:
(  Ja att visa skyltar som visar bättre 
 Jag upplevde det som lite dåligt om info gällande yrkena, då utbildningarna och skolorna var i fokus. Jag hittade 

inga yrken som tilltalade mig och tyckte därför inte något var särskilt tilltalande eller intressant. Tror man hade 
lockat fler om man kanske pratar och presenterar ett yrke och sedan pratar om hur man tar dig dit. Jag hade 

velat se mer om entertainment industrin, managment och agenturer till exempel. Hoppa mina tankar hjälper!  
 Kartorna över utställare var delvis svåra att tolka och läsa. Det tillsammans med mycket folk gjorde det lite svårt 

att hitta vart man skulle på mässan. Kanske man kan hitta någon alternativ design på kartan för att göra den 
mer lättläst? Tex mer platser med namn som ”Torget”, istället för bokstäver och siffror.   

 Kanske försöka vara aktivt med att samla in kontaktinformation från besökare på mässan. Det kan vara efter 
evenemanget och följa upp med personlig kommunikation, som ett tackbrev eller ett exklusivt erbjudande. Så 

att de som är väldigt intresserad av mässan kan tänka tillbaka, drömma om och blir mer förberedda över sitt 
framtida planering 
 Nej, jag tyckte alla tips var bra.
 Öka den digitala närvaron genom livestreaming av föreläsningar eller skapa online-möjligheter för de som inte 

kan delta personligen.
 Ja, få med mer utställare såsom chalmers, samt kortare dagar då de märks av att utställarna är trötta de sista 3 

timmarna.
 Tydligare om att ni hade seminarium 
 Tydligare vart allting fanns, t.ex skyltar där det står ”plugga utomlands” eller ”seminarium” osv. Det kändes lite 

rörigt och blev svårt att hitta ibland pga så många människor.
 Kanske en till dag så inte lika många personer där samtidigt 
 Jag skulle säga att kartan över mässan på hemsidan var inte så bra . Jag skulle och vilja få mer information om 

vad för rättigheter man har som dyslektiker och vad skolan ska erbjuda. 
 Till nästa gång skulle jag säga att man höll saco mässan under en längre period för de som kanske inte har 

möjlighet att komma på just de två dagarna. Det hade varit kul att få träffa rektorer och fler från skolornas 
ledning. 

 Ge förslag på rundor som man kan gå, annars blir det lätt stökigt och svårt at veta var man ska ta vägen. Ex 

olika rundor för olika inriktningar och områden
 Fixa anteckningsfunktionen på webbsidan, då informationen inte alltid sparas. Och låt utställarna hallå 

seminarium vid flera tillfällen utifall man missar någon,så att man kan ta igen. 
 1. Utöka och diversifiera utställarutbudet för att spegla en bredare sektion av branscher och yrken. 2. Erbjud 

interaktiva workshops och seminarier för att främja kunskapsutbyte och lärande. 3. Implementera en digital 
plattform för att underlätta nätverkande och möten mellan besökare och utställare. 4. Skapa en 

hållbarhetssektion som belyser och främjar miljövänliga och socialt ansvarstagande arbetsprinciper. 5. Erbjuda 
mentorprogram och karriärcoaching för besökare, särskilt för studenter och unga yrkesverksamma. 6. Inför en 

app för att ge realtidsinformation om evenemanget, scheman och möjlighet till direktinteraktion. 7. Skapa en 

plattform för digitala CV:n och rekryteringsmöjligheter för att effektivisera arbetsgivares och arbetssökandes 
möten. 8. Integrera feedbacksystem för att kontinuerligt förbättra och anpassa evenemanget baserat på 



besökarnas behov. 9. Öka synligheten för forskning och innovation inom olika sektorer genom att samarbeta 
med universitet och forskningsinstitut. 10. Erbjud flexibla biljettalternativ och virtuella deltagarmöjligheter för 
de som inte kan närvara fysiskt.

 Att ha alla seminarium mer utspridda över dagen, så att inte flera seminarium är samtidigt eller för nära 
varandra i tid, så att man kan hinna kolla på de man vill och man kan variera sitt besök mellan seminarium och 

gå och prata med utställare. Jag vill gärna kunna gå på ett seminarium och sen prata med utställare innan jag 
går på nästa. Dom är bra vila för benen. 
 Kanske att det ska finnas nån slags av kö när det kommer till att prata med olika universitet, det var liten rörligt 

men det är förståligt också .  
 Lite mer organiserade “vägar”, ibland var det svårt att veta om man hade träffat alla utställare då plaster var 

olika stora, och vägarna var inte organiserade helt i ett rutnät.  
 Känns som om att alla stod lite för nära varandra så de blev trångt sen kanske man inte kan göra så mycket åt de då det är många utställare och alla ska få plats. Men man skulle kunna minska vissa ytor så att de finns plats 

att gå imellan utan att behöva tränga sig imellan alla.  Man skulle kunna minska dem störrsta med typ 1-2 
meter så att de blir mer plats där för jag märkte att de blir väldigt tomt på insidan av dem större universiteten 

och de blir lite slöseri på plats och skulle kunna ge mer plats åt andra eller mer plats att gå lite mer fritt och inte 
så ihop klämda
 Mässan var fantastisk, men trångt, och det fanns mycket trängsel. Att  utöka mässområdet, sprida ut 

aktiviteterna och erbjuda fler virtuella alternativ skulle nog hjälpa att förbättra besökarnas upplevelse.
 Jag tycker att ni borde ha ännu mer utbud på pappersartiklar och typ flygblad. Jag tycker att ni borde medella 

besökarna ännu tidigare för framtida planer. Mer utbud på mat och dryck vilket är bra för ekonomi. Jag skulle 
vilja se ännu mer gamla elever som har gått på den utbildningen tidigare som kan ge mer översikt av deras 

erfarenheter som kan göra mer intresse.  
 Nej
 Att universiteten utvecklar sina goodies/gratis till mer praktiska saker (ex. vattenflaska (fri marknadsföring)) 

eller ger fler eftersom det attraherar mer folk till utställningarna. Det går som ett rykte bland besökarna om 
vilka som har bättre utställningar och besökare lär sig mer om olika yrken medvetet eller omedvetet när de 

jagar dessa goodies.   
 Kanske inte låta alla elever komma samtidigt, fick panik pga mycket folk. Bättre översikt på alla utställare
 Att fler engagerade aktivitet som exempelvis en quiz eller någon annan tävling för att både engagera och 

intressera oss elever mer.
 Att det skulle finnas små kartor över vart alla skolor fanns. Det var svårt att hitta när de var så mycket folk.   

Också att man skulle kunna förbättra prioriterings listorna som man förberedda innan besöket med checkrutor. Så 
att man kan checka av de skolor eller utbildningar man besökt. Då får man en bättre koll över vart man har varit och 
vart man ska. Så man kan få ut de man vill under besöket. 
 Det var lite svårt att veta vart min biljett fanns och det var ganska mycket folk på en och samma gång så det 

blev väldigt trångt och svårt att hinna prata me de som man ville prata med
 Man skulle kunna sätta upp kartor på väggar eller liknande för att göra det lättare att hitta till olika utställare 
Att har mer saker att prova ifrån programen istället för broschyr ba   
 Alla bås blir extremt vinklade där de som besvarar frågor endast säger det bra.. känns inte ärligt och neutralt 

och därav gjorde mässan ingen skillnad
 Sprida ut mässan under flera dagar då det var väldigt mycket folk så det bev lite överväldigande att gå runt där 

samtidigt som jag försöka samla information.  
 Nej 



 Fler att prata med. När man kom fram till en skola var det svårt att få tag på någon som kunde prata med en 
eftersom de va så många människor.

 Utställningarna borde vara placerade bättre. T.ex skolor från samma område ska ha sina utställningar nära 

varandra eller utbildningar med samma tema ska vara nära varandra.    
 Jag anser att varje högskola behövde fler människor som stod där och tog emot frågor. Man var ofta tvungen 

att vänta länge tills man fick prata med någon eftersom alla hade många frågor.
 Inget särskilt 
 Kanske ha folk precis när man kommit in på mässan som kan hjälpa en med vart man kan börja gå, till exempel 

fråga en om intressen osv och sedan vägleda en till en utställare. Jag tyckte det blev så mycket intryck precis när 
man kom in så om någon hade föreslagit att jag kunde börjat på ett visst ställe så hade det blivit lättare 

eftersom just första stället man skulle gå till var det svåraste innan man kommit in i det.  

 Personligen, mer musikutbildningar eller mer om yrken- här var massor med teknikutbildningar eller medecin 
men annars var det lite smalt (av vad jag hittade)

 Bättre vägledning om det är så att man inte vet vad man ska gå för väg alls. Det kändes som att det fanns 

bättre vägledning för dom som hade en aning om vad de ville göra eller stod mellan olika utildningar. Ingen 
kunde riktigt hjälpa en om man inte visste vad man ville göra för alla utställare var mest inriktade på att prata 

som viste att de var intresserade av ämnena de hade.  
 Sprida ut det under fler dagar så inte så många elever är där samtidigt, eller fixa en större lokal
 Det var lite väl komplicerat att få fram biljetterna. Dessutom tror jag att tror jag att hela internetsidan inför 

besöket skulle kunna utformas mer simpelt. Jag visste att det gick att skpa en plan inför besöket men gjorde 
inte det då det kändes för ansträngande.  

 Att göra så att eran beskrivning om vart de olika universitetet är mer tydligare 
 Du kan inkludera en livekonsert med lokala musiker och band. Det skulle skapa en fantastisk atmosfär och ge besökarna en chans att njuta av live-musik. Det kan vara allt från pop och rock till jazz och folkmusik. En 

livekonsert skulle verkligen höja stämningen på Sacomässan och ge alla en oförglömlig upplevelse! ������  Eller 
olika aktiviteter som är roliga och som man kan delta! Då man kan vinna saker som exempelvis böcker, något 

från den program eller gå en present!  
 Att det ska finnas ett skär eller att man skulle få en karta där varje universitet är markerat, samt information om 

hur man når democh vilka utbildningar har denna universitet detta skulle underlätta för oss.
 Att inte ha så hög musik, så att man kan höra vad representanterna av varje universitet säger, och att påminna 

representanterna att prata högt för ibland kunde man inte göra det. Personligen vågade jag inte säga till flera 
gånger om hen kan prata högre. Annars var allt jätte bra organiserat!   

 Inte vad jag kommer på just nu. 
 Inte vad jag kommer på. Tycker ändå allt var bra som det var.
 En bra förbättringstips är att garderoben där man lägger in sina jackor väskor ska vara gratis eller billigare, 

eftersom jag märkte att det var många som gick runt med jackor o väskor, vilket leder till att man blir trött 
väldigt snabbt och inte orkar vara där längre.  En till tips är att det ska finnas kaffe/ te på mer än bara ett ställe, 

för att kaffet fanns i slutet av lokalen o detta gjorde att många var bara på den halvan där kaffet fanns för att 
enklare kunna ta kaffe.   En till tips är att alla universitet ska kunna ha lika stor plats, eftersom jag märkte att 

några stack ut o var synliga medan andra hade bara lite plats vilket gör det svårt att hitta de.  En till tips är att 
det ska finnas påsar eller tygväskor vid ingången som man får för att lägga in alla kataloger som man får, 

annars orkar man inte gå runt med de och ta hem de.   En till tips är att göra lokalen såsom Sveriges karta, där 



man placerar de olika universitet efter deras adress, så det blir lättare att veta vart allt ligger.   Jag hoppas att 
jag vinner, 
 Se till så att de som står där inte är kunniga om universitet i förväg
 Se till att det finns typ en café man kan köpa mat, för att det kmr göra så att folk stannar längre.  
 Det var väldigt mcyket folk så det hade varit perfekt ifall alla skolor fick olika tider att gå dit. 
 En utställning där man kan svara på frågor och beroende på svaren får man tips på utbildningar som passar ens 

personlighet. 
 Förbättring: det var lite svårt att hitta runt och det hände att man gick i cirklar. Hade varit bra med lite pilar på 

marken så man får ”vägledning” 
 Allt at okej 
 Att ha mera ställen att kunna vila på, mer sittplatser och sånt för jag fick typ aldrig sitta och min rygg, axlar och 

ben var helt döda
 Mer gratis grejor��
 Våga ha Saco mässan distans också så alla elever kan fråga om det är något man undrar över
 Nej.
 Kartan man hade på hemsidan var så pass liten och utzomad så att man inte såg vad det stod, när man skulle 

zooma in blev det så pass pixligt att man inte såg vad det stod. Detta problem insåg vi bara var med ios 
telefoner då det funkade för de med android. Jag hade även önskat ännu mer indelning och skyltning till de 
olika grejorna. Tex ett utmarkerat område med arbete utomlands.   
 Helst att servera gratis matlådor (behövs ej va så lyxig mat) men bara nån macka med nån dricka för det tog 

väldigt lång tid att ta sig till Stockholm och man kommer väldigt trött och hungrig   

samt att kartan var för liten på telefonen. Jag hade önskat att kunna ladda ned exempelvis en PDF fil med 
kartan.   Strukturen på mässan var annars väldigt bra !  

 En av QR koderna man skulle skanna under mässan för att vinna biocheckar var mysteriöst borta… jättebra tips 

är att kolla att de inte försvinner nästa gång ;) och sen att ni gärna får ha lite variation på fikat när jag var där 
fanns det bara kaffe ��

 Ett bra tips är att kanske dra ut på messa lite mer för just nu var de väldigt mycket folk på samma plats och de 

gjorde att de va svårt att komma fram eller att ta del av maten som man kunde köpa där 
 Det var väldigt mycket folk, svårt att ta sig fram och prata med någon ledig person den de olika skolorna. Hade 

kanske underlättar smidigheten om man blev tilldelad tider när man fick vara på plats. För att ha ett begränsat 
antal besökare. Alternativt enkelriktade gångar och avspärrningar.   

 Det skulle kunna finnas en hylla vid ingången med alla broschyrer. Om man inte hinner till allt kan man på så 

sätt ta broschyrerna man är intresserade av
 Det var väldigt mycket folk och blev trångt. Visste inte riktigt vart man skulle ta vägen och ibland var det svårt 

att höra vad utställare/informatörer hade att säga. Vet dock inte vad det finns för lösning på detta då det blir så 
när mycket folk samlade
 Förbättrad utbud av mat osv! Annars superbra upplägg. 
 Många saker var bra men kanske ite större skyltar till vissa utställare så man såga vart man gick och kanske 

dela upp besöken i dagar så det inte är lika trångt när man är där, det var väldigt långa köer och man blev trött 
av att gå och stå så länge. Kanske flera sittplatser och mer organiserade kö system�



 Skulle vara bra att ha lite mer tid att prata med de som hållit i seminariumet efter. En annan om att ha mer 
broschyrer, vissa hade inte broschyrer, något som jag tyckte var bra när de hade för att kunna kolla i senare.  

 Det var lite rörigt på vissa ställen men det berodde främst på mängden folk. Annars är jag väldigt nöjd med 
besöket och har fått mersmak att studera utomlands tack vare er! 

 Du sa att det skulle finnas arbetsgivare och t.ex. Arbetsformedlingen på mässan, men vi kunde inte hitta några. 

Det skulle vara jättebra om du kunde lägga till flera arbetsgivare nästa gång.
 Bättre struktur kring upplägget, tydligare uppdelat med utställarna utifrån stad, typ av utbildning etc
 Mer ordning. Inte få nån viss skola undangömd. Mer lampor och färg för att locka folket. Hade vart bra med lite 

mer sittplatser. 

 Nej det var jätte bra

 Lite tydligare kartor och visning av vart seminariums salarna ligger, eventuellt bättre system och lägga mässan 

under fler dagar så det inte blir mycket folk under samma tid, var lite svårt att ta sig fram och att hinna prata 
med de utbildningar man ville då det var jättelånga köer hela tiden ��Annars jättebra!

 Mässan var bra i sig, men en sak som kan förbättras är tillgängligheten. Eftersom det är en massa folk så är det 

oftast många som står efter varandra och väntar på att få ställa sina frågor, vilket blir lite tröttsamt. Då kan 
man till nästa mässa ha som en broschyr som har svar på de mest vanliga frågorna som kommer upp under 

Saco mässan och de olika inriktningarna/programmen.  
 Chalmers var inte där :(
 Visa hur vissa yrken fungerar med praktiskt i utställningarna. Typ så man kan få testa lite själv för å känna på 

om det passar en.  
 Nej det enda jag tyckte var lite missledande på början var i hemsidan den kändes lite gammal där biljetten var 

jättesvår för jättemånga i min klass att hitta och aktivera. Men annars var allt jättebra gjort��
 Ha tydligare skyltar, det var många gången man behövde fråga någon vid en utställning om vem man ska prata 

med och sedan gå runt och leta efter dem då man inte såg vem som hade koll på vad
 Fler stolar och pausställen   
 Kanske nån karta över området, ibland var det lite svårt att hitta. Även dela ut vatten då man blev väldigt 

törstig!   
 Tydligare indelning av typer av yrken/utbildningar. T.ex. alla estetiska är  iett hörn.  Fantastiskmässa hur som 

helst, vet inte riktigt vad mer jag ska lägga till. Väldigt lätt att hitta ändå med kartan etc. Kansek förutom att de 
olika ingångarna till måsslokalen var lätta att blanda ihop där inne, så man läste kartan fel
 Färre personer där!
 För lite hantverksskolor, vill se Beckmans och Tillskärarakademin! Dock mycket konstinrikdade utbildningar  
 Att bli kanske lite mer informativa.
 Att kunna vara på distans på vilken seminarium man vill hemifrån till de som inte kunde komma, samt att till 

nästa gång filma alla seminarium och lägga de på Sacomässans hemsida. Det hade hjälpt så otroligt mycket 
utan att det blir för svårt.

 Gärna ha mässan i flera dagar, då det var mycket folk och man kunde inte prata med alla 
 Vet inte
 
 Jag skulle tipsa om att ha ett stånd tydligt vid ingången eller i mitten eller båda där det finn någon som kan 

guida en. Typ vilka städer man borde ta sig till eller vilken skola. Det va svårt att veta



 Mindre fokus på utlandsstudier eftersom det är så pass få som söker till utländska universitet direkt efter 
gymnasiet. Mer fokus på de största högskolorna/universiteten. Jag tycker det fattades studenter från en del 

stora program, bland annat på KTH. T ex industriell ekonom (ej öppen ingång).  mail: 
  
 Förbättra mässkartan så att det blir lättare att hitta utställare.
 Ha garderob där man inte behöver betala för att lämna av sig jackor, det kan motivera folk att stans längre 

istället för att gå direkt om man inte vill betala / har råd att betala för att lämna av sig ytterkläder
 Ställ upp apparater eller något liknande Ipads där man kan söka och få svar av studenterna digitalt och snabbt.  
Vet att de är svårt men ha någon extra dag på saco mässan då det var extremt mycket folk och svårt att få 

chans att prata med vissa utställare 
 Bättre möjligheter för intresserade att prata med representanter för universitet i en tystare miljö.  

 
 Jag rekommenderar ljudisolerande paneler mellan stånden så att det blir lättare att kommunicera. Den öppna 

planlösningen är trevlig när det inte är allt för många besökare samtidigt. Man kan också försöka reducera 
mängden människor som närvarar under den mest intesiva perioden. Det är viktigt att erbjuda en kvalitativ 

upplevelse där framtida studenter effektivt kan navigera mellan intressanta skolor.   
 Kanske förbättra vägledning hur man tar sig ditt, då det var lite svårt att hitta till mässan i kista, tex fler skyltar 

som beskriver hur man tar sig fram redan vid busshållplatsen.   
 Det var bra utlagt i planering och utställningar dock var seminarieschemat lite svårt att läsa och förstå, om det 

var mer förenklat hade det varit enklare att veta vart och när seminarierna är.    
 Jag hade uppskattat ifall det fanns elektroniska skärmar eller vanliga pappersskärmar med lite grundläggande 

information om varje utställare. På så sätt kan man till exempel läsa lite på de skärmarna antingen medan man 
väntar på att kunna ta sig fram lite närmare eller innan an bestämmer sig för att gå fram och prata med 

utställarna.   
 Ha många utställare som ni hade i år. Testa att ha billigare mat att handla på mässan så man kan handla det 

där. Vissa utställare hamnade i utkanten i typ hörn och där går man inte och man vill inte gå där för det är lite 
pinsamt och man känner sig inte säker på att våga prata med dem om man inte från början hade ett intresse för 

den utställaren så se till att alla gångar har flera utställare och kanske att de mer attraktiva ställena hamnar 
bredvid de som inte är lika populära så man lättare kan ta del av dem
 En karta över mässan så man ser alla utställare och all information 
 Jag tycker att det bör vara mer dagar som mässan är öppen. Det var bara öppet i två dagar och jag tror pga 

blev det mycket folk som kom ju även från andra städer och inte ändast Stockholm. Jag tror att det kommer 
göra att man utspridde sig mer och det blir inte lika mycket folk alltså att mässan är öppen i flera dagar.      

 Tänk på att vid utgång ha en apparat där man anger upplevelsen genom att trycka på en av smilis gubbarna. 
Ha tydligare uppdelning av utställarna, vissa var svåra att hitta. Ha muggar vid vattenstationerna.
 Tydligare utställning
 Fler musikfolkhögskolor måste finnas där
 Hoppas att man får vara där längre så att man kan Besöka flera utställningar.
 Jag tyckte generellt att det var en bra upplevelse. Men om det skulle gå då det är tveksamt med så många 

besökare. Men att man får ihop någon form av kösystem eller liknande då det kändes som att man inte kunde få 
möjlighet att prata med de man var intresserade av trots att man försökte vänta på sin tur då det alltid vart 

någon som kanske gick till en annan direkt och den hamnade först i kön. Detta skulle dock kräva någon form av 
kölappssystem och för att spara på miljön skulle man kunna skapa nån form av funktion via sacos hemsida (mer 



interaktion på hemsidan så kan man ställa sig i kö för det universitetet man vill besöka och sedan få en liten 
notis som poppar upp om vilket nummer som behandlas just nu. Detta kan vara avancerat att utveckla men jag 
tror att det gynnar för framtida besökare för att inte tala om de som inte vågar ta så mycket plats och vill 
tränga sig eller ta ton. Då är det perfekt att man kan få möjligheten utan att behöva känna sig obekväm! 
Annars generellt med ett kösystem tror jag också att just golvet vid ett specifikt universitet inte blir så 
proppfullt vilket minskar risk för panikattacker och stress.   

 Tydligare upplägg och kanske få en bättre översikt över vilka utställare som fanns, som en checklista, vilket jag 
tror hade ökat till motivationen att gå till alla utställare! 

 En förbättring ni kan göra är att ordna tiderna så att det inte blir så många i mässan. Det var väldigt fullt när 

jag gick vilket försämrade min erfarenhet av besöket. Ifall tiderna var mer utspritt skulle jag och säkert flera 
andra kunna ha en bättre besök  

 Det var alldeles för många människor där, det var lite stökigt. Ni kan undvika det genom att ha några skolor i 

taget eller något. Det skulle också vara roligt med lite spel eller så, det skulle få folk att stanna längre och det 
skulle bli mer kul och spännande. Tex fotoställen i vissa utställningar. Det var kul. Önska jag kunde vara där 

längre! 
 Jag skulle vilja ha mer information kring yrkes program, om man som elev går ett yrkesförberedande program 

vill man också veta vad man kan plugga vidare till kring just det yrket man pluggar. Jag hitta inget som 
handlade om bygg vilket var väldigt tråkigt och gjorde mig besviken
 Fixa stolar och bord då alla kan sitta och vila.
 Det var väldigt mycket folk vilket gjorde det svårt att ta sig runt, blev ganska utmattad 
 tre djupa andetag 
 Kanske dela upp och ha mässan under 3 dagar istället för 2 då det lätt blir många besökare och det är svårt att 

hinna prata med de man vill prata med då det blir långa köer osv.  
 Jag tycker att det borde finnas fast tider för skolor att komma eftersom de flesta kom efter 12 och det blev 

väldigt trångt.  
 Ge alla högskolor bra godis
 Bättre information om hur man tar sig till saker och möjligtvis något sätt att enklare skilja på bås. Till exempel 

comic con har väggar mellan bås, vilket gör att det är enklare att veta var man är och det känns mindre som 
bara ett stort rum. 

 Jag tycker att ni kan ha större rum för alla seminarium och att ha två grupper till att gå in så det blir inte så 

mycket av folk    
 Ni kan prata mer om varför studering efter gymnasiet är bra, för det blev väldigt oklart varför det var npt man 

borde göra och därför var det nästan inga som följde med på mässan ifrån min skola.
 Vet inte om ni gjorde det men om inte, så kanske ni borde dela upp kartan i ”regioner” och inte bara vart varje 

enskild skola står. Med regioner menar jag t.ex ”estetiskt”, ”musik”, ”teknik”, ”utbildning utomlands” ect för de 
som kanske vet vilken typ av utbildning men kanske inte vet vilken skola!

 Ville att Chalmers skulle vara med men det var bara sjöfart som var där. Tyckte det hade vart bättre om de hade 

vart där eftersom de är en av Sveriges största universitet.  
 Ni kan hitta mer utrymme, så att alla får plats och inte är klämda ihop :)  
 Jag tycker att ni möjligtvis kunnat ha fler utställare som är mer yrkesinritade för att visa olika möjligheter, men 

även kanske erbjuda fler matstationer eftersom det blir väldigt svettigt och utmanade att ta in så mycket 
information och för att orka i fler timmar!  
 Nej



 Skicka ut tips/information om hur man utnyttjar tiden på bästa sätt till skolor. Overall informationdesk som kan 
hjälpa en hitta rätt typ ”ah du gillar kemi, då skulle jag tipsa om att gå hit och hit, se till och fråga om dethär 

osv”
 Kanske begränsa antalet personer i lokalen
 Att sätta ut eller ge ut en karta när man kommer dit vart allt ligger så man lätt kan hitta till allt
 Kändes väldigt trångt så en större lokal skulle uppskattas i framtiden   
 Jag tycker att det ni borde ha öppet 3 dagar istället för 2 eftersom det blir väldigt stressigt för mig och många 

andra jag pratat med. Med en extra dag öppet kan man bättre sprida ut mängden besökare och skapa en 
bättre miljö för alla där. Om det inte skulle vara möjligt skulle man kunna göra dela up biljetterna till för och 

eftermiddags biljetter för att sprida ut mängden besökare under dagen. Det skulle också gynna utställarna för 
dom hinner prata med fler personer med mindre stress
 Jag tycker helt ärligt att sättet man kommer in på (att scanna streckkod) är väldigt komplicerat i sig. Det skulle 

dock funka mycket bättre om man hade tillgång till Wi-Fi. Jag vet att många inte WiFi så då tog det längre tid 
och det var folk som frågade om personer kunde dela. Jag själv blev frågad av 5 personer. Vilket också gjorde 

att kön blev längre. Skulle va skönt om man kunde även dela upp alla uppställningar för sig m.m. Eller att det 
finns skyltar som visar vart är vart. Eller en liten karta som man kan ha på luren eller papper på vart allt är. 

Skulle uppskattas med lite mer dekoration. Eller även ställen där man kan äta och göra det vanligare så att även 
folk kan lära känna varandra. Göra mer lekar så att folk blir mer intresserade även. Så att man kommer ut med ett 
leende från sacomässan  

 Något som hade varit bättre är luftkonditioneringen då det var väldigt fuktigt och det blev jobbigt att vara på 
mässan ganska snabbt.  

 Tydligare annonsera när ett seminarum börjar med hjälp av utrop, skärmar, eller både och. Jag var på polisens 
seminarium och det var väldigt få, vilket jag tror har mer med att få inte vet när och hur man kommer dit än att 

få var intresserade. 
 Tyckte allting funkade bra
 Inför nästa gång borde det vara under fler dagar så att färre personer vistas på mässan samtidigt. Eftersom det 

var så många personer där på samma gång ledde det till stora folkmassor och trång att ta sig fram. Detta ledde 
också till att man var tvungen att så och vänta i flera minuter innan man ens fick chansen att prata med någon 

från universitetet. Detta ledde till att man tillslut gav upp och gick vidare till nästa ställe som gjorde att man 
inte fick ställa de frågor som man ville till det universitet man var intresserad av.
 Det var otroligt mycket folk och alla gick åt olika håll, det var väldigt svårt att ta sig fram och få kontakt med 

någon i de olika båsen, en förbättring hade varit om det fanns skyltar som visar åt vilket håll alla ska gå så att 
det flödar på lite bättre och inte blir stopp i varje ”korsning” 

 Lite för mycket folk, fick inte chansen att prata med alla och det var svårt att ta sig fram och se utställningarna. 
Bättre att bjuda in färre för en dag, men ha det över fler dagar. Många har samma frågor eller vågar inte fråga, 

kanske en samling med vanliga frågor och svar på ett papper som man kan få.
 Verkligen har jag inga råd. Men det måste på biocheckar  som många saker intressanta och viktiga inte trivialt.  
 Gå �� 
 Tyckte att det var rörigt när man var på plats på mässan om man själv inte visste vad man ville kolla upp. 

Eftersom det var så mycket folk så var det svårt att röra sig framåt och faktiskt se sig runt omkring. Skulle säga 
att det skulle hjälpa med att kanske ha bestämda tider där vissa skolor får komma in under dagen då det blir så 

hårt tryck.
 Det var väldigt mycket folk under mässbesöket! Ett tips kan vara att ha begränsade antal biljetter, å ena sidan 

är det ju bra att så många personer får ta del av mässan, men å andra sidan kan så mycket personer leda till att 



man inte får tid att prata med en utställare, vilket i sådana fall kan göra att hela mässbesöket blir en besvikelse.  
Det var också lite svårt att hitta till alla utställare i själva salen. Ett tips kan då vara att ha kartor tillgänliga, ex. 
Vid ingången till den stora salen. Det gör att man enkelt kan navigera samtidigt som man smidigt kan se vilka 
utställningar som finns!   Iochmed att man höll så många broschyrer gjorde armarna tillslut ont:( Ett tips för 
framtiden kan då vara att ha små gratis påsar som man kan ta, detta gör så att alla kan få ett behagligt 
mässbesök, oavsett om man har med sig en egen väska eller inte. Dessutom gör ni också reklam med påsarna 
genom att ha sacomässa tryck på påsen, vilket kan öka besökare:)   Överlag var mässbesöket lyckad! Så många 
elever-representanter som erbjöd så nyttig och värdefull information!   

 Kanske är bra att skicka ut en önskan till lärare på gymnasieskolor att ge ordentlig information om mässan så 
att man är bättre förberedd. Kan också vara bra om det finns några förberedda frågor man kan ställa om man 

inte kommer på några själv.   
 Något som hade varit ett plus var om utställarna kunde erbjuda videogenomgångar som man kan lyssna på 

med lurar, om de olika utbildningarna och hur skolan funkar, plus lite info om vad man kan utbilda sig till. 
 Ett förbättringspotetiall kan vara att anordna mässan i en större arean. Kista mässan kändes väldigt fullproppad 

vid vissa tillfällen då man blev distraherad av alla människor som var runt om kring när man skulle läsa på och 
bolla lite vid varje seminarium tex. Ett tips skulle kunna vara att ha den i Älvsjö mässan då arenan är mycket 

större som skulle kunna tillföra en mer lugn miljö trots antal personer 
 Jag tycker att det var lite mycket folk och så mycket rörelse och ljud så man hörde inte riktigt alltid vad alla 

utställare sa. Så ett tips kan vara att försöka dela upp mässan i flera dagar (om möjligt) så att det finns 
möjlighet för samma antal människor att få prata bara i lugn och ro samt lite längre kanske   Det var väldigt 

trevligt att de hade drickstationer vid hörnen det var praktiskt   
 Jag tyckte det skulle vara bättre om ni hade de skolor som hade samma program var i en rad och nära 

varandra, det kunde göra bättre möjligheter för oss att hitta eller blir intresserad av andra program också. Om 
man fick veta vad är vad? Hoppas har förklarat bra.  

 nej 
 
 De hade varit bra om de först var seminarier som man bokade sedan så fick man gå på utställningar kopplade 

till de. Alltså turas om så får man rundvandra i grupp liksom med en ledare. Det var väldigt huller om buller 
annars 

 * förtydliga att det fanns fika * tyckte det var bra att det var stora gångar imellan, men tyckte det var extremt 

trångt.  * tyckte det var svårt att hitta qr koden i profilen, det var inte självklart.  * det var någon på torget där 
man kunde be om hjälp som hoppade på mig och frågade massor med frågor vilket jag inte tyckte om bara för 

att jag la en boll i ett rör. Det ledde ingenstans och gjorde mig endast obekväm.  * missade seminarium för att 
de gick samtidigt och hade inte sett information om att man kunde lyssna in på specifika jobb förens jag gick 

därifrån  
 Mer papperskorgar.   Tydligare skyltning, så att man lättare kan hitta till vissa utställare.   Mer engagemang 

från universitetsrepresentanter. Vissa var väldigt otrevliga och gav ett dåligt intryck. Kändes som att de mesta 
de kunde prata om var festande och inte studietempot, utbildningen och annat som kanske hade varit av värde. 

Blev dessutom rätt besviken när jag talade med vissa utställare då dessa bemötte mig på ett ganska nonchalant 
sätt.   
 Nej de har ja inte de var en bra mässa 
 Större lokaler. Det var för mycket folk på en för liten yta. 
 Nej



 Det var verkligen mycket folk då, skulle uppskattat om man kunde ha flera dagar att gå på mässan eller kanske 
till och med större lokal. 

 • Se till att utställande och seminariehållande grupper vet vad de gör och anpassar sig efter målgruppen. 
Många utställare hade svårt att ge konkreta svar på enkla men ovanliga frågor, och kunde inte heller säga "jag 

vet inte". Speciellt för KTH är detta märkligt då det riktar sig mot relativt ambitiösa och lösningsinriktade 
personer. • Mindre reklam. Reklam, onödigt färgstarka affisher och hemsidedesign baserat på första intryck gör 

det svårt för vissa att hitta informationen de söker efter och kan sänka förtroendet för alla parter involverade. • 
Annorlunda layout för mässan, större lokal eller lägre satsning på antal besökare. Hur olika utställningar var 

placerade var riktigt bra, men passar bättre när det är mindre trångt. Man skulle kunna behålla en liknande 
layout men flytta de populäraste utställningarna så att de inte är ivägen för alla som försöker komma in eller ut, 

och göra mindre populära stationer mindre och närmare varandra. • Hemsidedesign. Ändra på hemsidan så att 
navigering blir tydligare, men inte nödvändigtvis simplare. Ge betydligt större plats åt karta, anteckningar och 

sökning för utbildningar och utställningar. Skapa ett delvis grafiskt verktyg som kan skapa något som faktiskt 
kan beskrivas som en mässplan, med navigering på kartan, information om uppskattad popularitet/trånghet, av 

användaren avsatta tider för besöken, förberedda frågor och ett enkelt interaktivt schema att följa under själva 
besöket.  Jag gillar inte att gå på bio, men det skulle vara kul att veta om ni tyckte mina tips var riktigt bra! 

 Kanske skulle ni kunna ha en speciell tid för folk som har svårt att vistas i stora folksamlingar, att nu har en dag 
där folk bokar in sig kanske 2 timmar och ni bara tar emot ett visst antal personer. Tror det skulle gynna många 

som av olika anledningar har svårt att vistas i sådana miljöer. Tänker att det är viktigt för dem också att ha 
möjligheten till denna info (:
 Att ni borde hålla mässan i fler dagar än vad det hölls och ha ett Max antal skolor som får vara där samtidigt 

eftersom det var så mycket folk och det var så svårt att hinna prata med alla när de var så upptagna hela tiden.  
Nope  
 Maxgräns på hur många som är inne på området samtidigt. Det var mycket folk, varmt och man hann inte 

besöka allt man ville pågrund av att det var mycket folk  
 De skulle vara bra om ni hade någon slags karta på vart alla skolor är någonstans så att de blir enklare att hitta 

och ge ut mer information om de olika semiariumen.
 Fler dagar så det inte är lika många människor, man blir bara extremt stressad och hinner inte prata med någon 

utställare
 Jag tycker att ni gjorde bra av er, men en mer förbättrad och lockande monter och informativ. Många fler 

montrar som borde erbjuda aktiviteter för skoj skull så man bli extra intresserad och provsmakningar. De som 
stod där borde marknadsföra för att locka till sig fler besökare 

 Nej inga sociala allt var för bra 
 Mer information kring de som kommer vara på Sacomässan. Det var lite oklart vad de gör. Det var också lite 

oklart vad själva Sacomässan är (vilket kan ha varit för att min skola inte gav någon information kring vad det 
är utan bara sa åt oss att göra konton och komma dit). De utställare jag gick runt till och pratade med var bra och 

kunde svara på mina frågor och verkade ha mycket koll på det de pratade om
 Mitt bästa tips skulle vara att träna er personal i sälj; att istället för att liksom sälja in en utbildning så säljer ni 

in känslan av att ha klarat den, att få gå vidare till sitt drömyrke och liknande. Att sälja en känsla funkar väldigt 
bra

 Jag vet inte riktigt vad ni ska göra åt det men det var otroligt mycket folk, så blev lätt rörigt.
 Tycktr allt var fantastiskt   



 Kanske säga vad meritpoängen är för programmen eftersom det var det jag leta efter men kunde inte hitta 
någonstans på mässan. 

 Fler dagar så att det är mindre folk vid båsen
 Jag vet inte om det fanns där. Men jag tycker att det borde finnas ett tydligt bås eller liknande där man kan gå 

om man inte har någon aning vad man gör där eller vill göra i framtiden. Kanske att man kan få prata med 
någon, få tips eller göra något test för att se vad man skulle passa som att jobba/plugga med:)   Men även 

kanske att man skulle kunna fått någon typ av tips lapp på frågor man kunde ge till de olika universiteten 
eftersom om man är ex. som mig eller även om man vet så kan det vara svårt sen när man kommer fram och 

ska ställa frågor. För mig blev det ibland hjärtstopp så blev det inget mer med det. Det hade varit skönt att ha 
något typ av färdiga bra ex. frågor som man kan ställa så slipper man tänka mindre själv!  

 Jag tror att det är bättre att organisera befolkningen i saco mässan eftersom det tyvärr var trångt och det gör 
det svårt att hitta den plats du vill besöka eller ställa frågor till.   

 Vissa platser på mässgolvet blev betydligt mer belamrade än andra. De utställare som oftast har flest besökare 

bör kanske därför få mer plats på mässgolvet.   
 mindre tävlingar vid utställningar. det är svårt att få information när många andra är där bara för tävlingar. jag personligen hade utställningar jag ville gå till men som jag inte kunde pga att kön var för lång till tävlingar som 

de hade 
 Tycker allt var bra
 Gör kartan mer tydlig så det blir enklare att hitta runt. 
 Att man i framtiden kan digitalisera mer. Om man exempelvis var sjuk när mässan hålls så kan man efteråt hitta 

all info på hemsidan. Universitets elever kan filma in sig själva när de pratar eller blir intervjuade. Dessutom så 
kan även de som var på plats kolla tillbaka då det är mycket info att ta in på en dag.

 Mitt tips är att utställerna berätta det negativa med yrket och inte bara det positiva, eftersom jag tycker att när 

man säger bara bra saker om någonting så minskar trovärdigheten samt att personen måste medveten om 
båda sidor med yrket för att kunna göra rätt val senare.   

 Hemsidan var inte den bästa. Svårt att hitta utbildningar och fick ibland upp fler utbildningar som inte hade 

med ordet man sökte att göra. Så även om det finns ett filter så tycker själva sökfunktionen bör förbättras och bli 
mer specifik. När jag söker på design vill jag inte få upp utbildningar om något helt annat.  
S 
 Jag hann inte kolla på alla universitet/högskolor och seminarier så mässan borde hållas utöver fler dagar så 

man har tid att åka dit ifall man är upptagen några utav dagarna.  
 Uppsala universitet 
 Lite fler yrken för tyckte att det tog slut väldigt snabbt. Tydligare led för det var någon som trängdes när jag var 

där��  
 Informera att det viktigaste inte är att samla på sig så mycket godis som möjligt av utställarna ���� Vet att flera 

jag gick med och i min klass lade mycket tid på att hämta godis istället för att fråga om sådant som egentligen 
skulle gynnat de, när man faktiskt hade denna chans!   Men annars tycker jag att det var bra och tydligt ordnat!  

Mer sitt plats! Annars skulle komma igen!  

 Att man kanske har någon guide som går runt och frågar människorna på mässan vilket universitet eller linje de är intresserade av det gör så att det underlättar för människor som inte vågar eller kan kommunicera med de 
olika personer som är där.  



 Att de olika utställarens kan få chansen att prata inför alla besökare samtidigt så de kan få ut lite information 
till fler samtidigt och om man är mer intresserad kan man gå till den utställaren senare. Eller även att varje 

utställare gör någon video man kan kolla på.  
 En kort beskrivning om var lägger varje universitet eller högskola. Jag hade inte så mycket koll på detta, så jag 

frågade mina vänner om var de lägger för att jag ville inte att de skulle vara långt hemifrån.    
u
 Ha fler unga som står i stånden, det lockar mer än om ni har 30+ som ska marknadsföra 
 Fortsätt som ni gjorde, era tävlingar var lockande med era trevliga personaler som mötte en med leende och var 

trevliga. 
 För att förbättra seminariet på det bästa sätt kan man ge alla som kommer dit en mapp med information om de 

olika seminarien. Det borde finnas ett ställe där man kan köpa mat och dryck for att kunna stanna där längre 
och inte behöva gå in och ut hela tiden.

 Lite kaos
 Ha allt placerat i sektioner, natur osv för sitt och film för sitt.
 tyckte de va bra, lite krånglig app bara
 fler seminarium då det var där man kunde lära sig mest. Ha tips/ en runda på vilka utställningar man borde 

besöka beroende på vad man vill göra/plugga/ jobba med.  
 Kontakta organisationer som fokuserar på att hjälpa utsatta människor. Det är också ett alternativ efter 

gymnasiet.
 Ha större yta så att det blir mindre trångt då det är jobbigt för många när det blir trångt och folk förlorar sina 

vännen.
 Det bör vara först almänt om olika univeristet och vilka program och kurser de har, efter det bör det finnas ministationer om populäraste program som folk brukar gå till och många sådana eftersom informationen man 

fick på stationerna var antingen det de själva gick eller allmänt om en kategori exempelvis medicin,  annars 
kunde ni har gjort om ni så vill att semnarium pratar om utbildningar och där ute om olika universitet ellet tvärt 

om att inne i seminarium är det om olika universitet och där ute är det om olika utbildningar, utbildningarnas 
redovisningar som redovisas bör helst vara av någon som jobbar med de utbildningarna för att man ska kunna 

veta hur det blir sen i framtiden men om det inte går i alla fall någon som har gått dit och är typ i sista året, 
dessutom skulle det vara bättre om ni gjorde schemat for seminaruimet efter vad folk vill gå på så att man inte 

hamnar i ett läge där man vill gå på två saker som kolliderar med varandra i tiden alltså att de börjar samtidigt i 
olika salar, i alla fall minska sannolikheten till att det händer,  

 Jag kände en stress lite när jag pratade med dem på Uppsala universitet att jag inte kunde hitta mina frågor 
osv. Därmed borde man sortera så att universitet och utbildning är i samma flik, varv att kunna söka på då ex 

Uppsala universitet (gäller framförallt på mobilen). Alltså när jag söker på Uppsala i Mina Sidor ska de endast 
vara frågor jag vill ha om universitet plus utbildningarna. Därav kan jag it blanda ihop utbildningar och 

universitet. Detsamma gäller andra ställen. Dock kan annat ändå få egna flikar när det gäller att jag inte 
*gillar* ”skolan”  men utbildningen. Jag vill inte behöva schrolla för att hitta min fråga.  

 En förbättring kanske kan vara att det inte ska vara så mycket överallt. Alltså kanske större lokal eller att man 
använder spacet mer så det inte blir proppat. Antingen det eller det som är största tipset är att ha fler dagar för 

att sprida ut det lite med mängden människor!! Det skulle vara super :)  / 
 Nope



 Jag tycker det skulle vara bättre om man hade en flera kartor över var de olika utställningar stod och dela upp 
så att alla skolor/universitet var tillsammans och utomlands-sakerna var tillsammans etc.  

 Gör fler aktiviteter för att engagera folk på mässan och gör en karta så att det blir enkelt att komma överallt. 
Dessutom borde det finnas instruktioner och riktningar för de som behöver det.

 Uppdelning i tider då olika skolor får komma in eftersom de blir mindre köer och man kan prata med alla skolor 

man bestämt o förväg i god tid.  

 Lite fler olika yrken att prata med som går runt, inte bara massa skolor. Vet man inte vad man vill läsa så kan 

man inte veta på vilken skola man ska gå
 Jag tyckte allt var bra uppsatt. Man kunde se vart alla högskolor var så det var lätt att hitta. De studerande man 

pratade med från olika högskolor hade bra information och var duktiga på att förklara. Snällt att man fick 
broschyrer.  
 Nu borde ha öppet längre :)
 Nej, bra
 Nej
 Kommer inte på något. Fantastisk besök!  Skulle jag skriva epost här? 
 Mer engagerade utställare som väckte ens intresse, nu blev det mer att man gick till de utställarna man redan 

planerat och gå till och fick därför inga nya ideer
 Jag kände att hemsidan var svår att navigera, det fanns för många ställen att klicka på och jag visste inte var 

jag skulle klicka för att hitta det jag ville. Så kanske mer samlade underrubriker på ett och samma ställe
 Jag anser att ni hade behövt mer interaktiva tjänster för att man ska kunna ta del av vad det innebär att gå just 

den linjen, lite som hur polisen hade att man kunde höra på ett samtal och få svara på frågor. Genom att kunna 
sätta sig in i situationer med just det yrket eller linjen man väljer kommer lättare kunna välja det bästa möjliga 

valet för en själv!  
 Färre besökare per dag så att man kan ta sig fram och prata utan massa ljud och människor runt omkring
 Tyckte det var lite rörigt att veta vilka som gick vilken utbildning bland utställarna. 

 Mer interaktiv planering och visualisering bör man ska planera mässan. Exempelvis som en individuell 

kalendervy utefter vilka intressen man haft, där man kan se vilka utställare och seminarier man kan gå till när.   

 Jag har inte något feedback att ge direkt men jag tyckte verkligen om denna mässa
 Det förbättringstips jag kommer på är någ att det skulle vara mer personer, annars tyckte jag att allt vara jätte 

bra 
 Dela ut en karta vid entrén så att det blir lättare att hitta i mässhallen. Jag hade svårt att hitta och den digitala 

varianten var inte till hjälp. 
 Allt var bra men skulle helst vilja att alla skolor har en vis tid man går in i för att undvika hur stökigt det blir när 

det är så många människor.   
 Nej
 Att ingången arrangeras med en dörr att gå ut ifrån och en att gå in i. Folkmassorna utanför gjorde att man inte 

riktigt visste var man skulle gå.  Även att arrangera ett "väg" att gå så att man lät kan följa en väg och komma 
runt hela mässan, pilar på marken skulle vara ett bra tips.   e

 Just vid Uppsala universitet kändes det lite rörigt eftersom det är ett av dem större och det var inte riktigt 

optimalt, då hade lite tydligare gångar varit positivt när man skulle få reda på mer av någon annan som kunde 



mer om det man var intresserad av. ven organiseringen av utställarna var lite förvirrande, ibland märkte man 
en tydlig ordning angående ämne men det blev en del fram och tillbaka på "högra" sidan av mässan, d.v.s. en 
mer konsekvent ordning baserat på utställarna hade varit önskvärt.  Med all information vi fått innan och 
möjligheterna som Saco mässans hemsida gav att förbereda sig märkte det att mässan var välgenomtänkt 
och tidskrävande av dess organisatörer och den uppskattades ändå mycket.

 Kunde fått en karta så jag kunde hitta bland utställningarna lättare  
 Större lokal, väldigt trång. Jätte bra med massa högskolor men det blev nästan överväldigande!
 Erbjuda mer praktiska interaktiva aktiviteter att prova på.  Integrera mer teknologiska lösningar och t,ex sociala 

medier. Samarbete med lokala företag och organisationer för att visa upp olika karriärmöjligheter och hur 
utbildningar kan kopplas till framtida arbetsliv.  

 Jag tyckte ni gjorde kanon, 
 Det var bra som de var
 Skulle vilja att layoten var tydligare, tex så missade jag samt mina vänner att det fanns en cafeteria då den låg i 

hörnet av salen och vi såg inte några skyltar dit, det fanns kanske men ingen jag känner såg de. På grund av att 
det var så mycket folk så var det svårt att hitta vissa skolor och dylikt så utställda kartor eller något sånt hade 

hjälpt.   
 Malmös mäss kunde ha fler utställare som inte bara kom från Skåne och närliggande län. 80 % av utställarn 

hade vi redan haft möjlighet att ta kontakt med och besöka, det är de andra universiteten vi behöver kontakt 
med. Stockholms universitet, Uppsala universitet, försvars högskolan. Jag kom till mässan med förhoppning om 

att få prata med skolor, som jag inte har möjlighet ta transporter mig till i vanlig fall. Dessutom så var det ingen 
från försvaret som kunde svara på frågor om möjligheter att jobba civilt inom försvaret. 
 Förvaring av kläder som inte är så dyr hade varit hjälpsamt. Att ha med sig ytterkläderna in på mässan gör 

besöket automatiskt mer påfrestande och man har lust att lämna tidigare. Man har inte alltid möjligheten att 
betala så mycket för att lämna in kläder/väskor. Flera utställare hade även svårt att berätta allmänt om sin 

utbildning och kunde bara svara på specifika frågor. Ofta har man dock inte särskilda frågor utan vill mest bli 
insåld på utbildningen, men detta var väldigt svårt bland många utställare tyvärr. Detta kan vara bra att 

informera utställarna om till nästa mässa för bästa möjliga upplevelse! Flera av utbildningarna har broschyrer 
där man får se hur de olika terminerna ser ut, med ex. Praktik för sjuksköterskeutbildningen vilket är jättebra! 

Det som blir problemet är att mycket av detta inte är så lätt att förstå och beskrivs på ett sätt som man inte 
förstår som utomstående. Något som t.ex. Uppsala universitet gjorde bra var att beskriva och prata om detta 

på ett sätt som man förstod. Hon jag pratade med förklarade specifikt vilka avdelningar man brukar få hamna 
på de olika terminerna berättade om vad hon fick göra på praktiken o.s.v. Detta får ni jättegärna informera 

utställarna om så att de förstår att många av oss inte har så mycket koll och behöver saker och ting formulerat 
på ett mer ”vardagligt” och tydligt sätt! I övrigt är mässan som alltid bra och jag fick mycket information! Tack!   

 Något man skulle kunna förbättra är att göra det tydligt för den som besöker mässan vilka utbildningar varje 
utställare har, för att lättare kunna filtrera bland dem. Det skulle t.ex. kunna vara någon funktion på 

sacomässans hemsida där man väljer sin utbildning man är intresserad av och sedan få upp resultat. Annars 
tyckte jag det var tydligt hur man skulle navigera sig i mässan. 
 Jag tyckte om att skolorna var sorterade efter vart skolan befann sig, alltså de som var i ett hörn var i Stocholm 

och i ett annat hörn England, det tycker jag att ni bör fortsätta med. Det var även bra att ”studievägledar” 
gruppen eller ”yrkespersonerna” var rätt så nära ingången, där emot så hade de kunnat vara placerade ännu 

närmare ingången eftersom att det är superbra att börja med att prata med dom. Jag är autistisk och brukar ha 
svårt med mässor men på grund av att den här mässan var såpas organiserad gick det fort för mig att hitta de 



skolorna jag var intresserad av och lämna snabbt vilket fungerade super bra. Det vore också bra att ha någon 
typ av online mässa, om ni inte redan har det, för både personer som har svårt med mässor såsom jag eller 
också om någon är sjuk den dagen eller inte ha tid.  Det var många på mässan så det verkar som att ni gör ett 
bra jobb att informera om den (många får nog reda på mässan genom skolan) men om ni vill ha flera studenter 
dit hade ni kunnat lägga upp något klipp på tik tok, där ni säger vilka dagar mässan är öppen. 

 Det va toppen. Mer vattenstationer kanske 
 Bättre ordningstider till nästa gång. Det var för mycket människor på en och samma gång så oftast var man 

tvungen o vänta 15 minuter för att få prata med folk från universiteten och det var svårt att hitta när det var så 
fullt. Kanske att man ger ut specifikare tider för skolor alltså en tidsperiod som de får vara där för att undvika så 

mycket folk på en och samma gång. Det hände att man struntade i att prata och få information för att det var 
för fullt vid stationerna.
 Ljudnivån kunde ha varit bättre tycker jag. Annars var allt väldigt bra. 
 Fokusera lika mycket på utlandsstudier som det som finns i Sverige. Det ger en större känsla av att alternativen 

finns där hellre än att alla ska tro att Sverige är det enda alternativet
 Tydligare skyltar som visar vägen ut och vägen till olika universitet/seminarium
 Guider som står vid ingången som man kan prata med innan man går in och möts av tusen uttryck från olika 

håll.
 Allt var mycket bra!
 allt var väldigt bra men kanske väl en varmare dag tack. 
 jag vet inte men det är extrmt jobbigt at vara på mässor som NPF 
 Tyckte att mässan övergripande var väldigt bra. Jag gick precis vid öppning och tyckte att det var väldigt lugnt, 

dock var det lite si o sådär då det blev så mycket människor på en gång efter ett tag. Det kan vara en bra idè att 
kanske sektionera skolorna i deras "primära" utbildning, ex. Luleå tekniska och typ kth, att det är sektionerat i 

ett typ av "Teknik" sektion då det är deras centrala ämne i skolan. Dock finns det ju skolor som inte har det 
centrala ämnet och då kanske de kan placeras lite i mitten typ (som ni gjort med t.ex. sthlms universitet, lund 

universitet osv.). Älskade vad ni gjorde med utlandsstudier, dock kanske man kan lägga så att alla länder är i sin 
egna sektion och inte är utspridda? T.ex. storbritannien vid storbritannien (the embassy och universitet) osv. Så 

kan besökare hitta lite enklare, det är enkelt att missa saker eftersom det är så stort. 

 Blanda de "populära universitet/högskolor med ex folkhögskolor eller mindre poppis. Detta för att det ska bli en 
mer jämn folkfördelning så man slipper trängas. I Malmö där jag var så var det mycket på vänster sida. Typ lund 

universitet Göteborg å Chalmers =extremt trångt medan vänster sida var det lmycket lite folk. Blanda gärna :) Bra 
seminarium lokaler och lagom lång tid, stor lokal, men trång i börja. Slutet var ganska lungt vilket va skönt men det 
va väldigt intensivt i början. Nöjd med turen annars. 
 Mitt tips är att alla bås har digitala informationsblad, då kan man i lugn och ro sitta hemma, kolla i den, googla 

runt och hitta de man vill. Och inte ”tränga på” massa papper som man läser men sen glömmer bort. Med 
digitala saker istället tex mail spar vi på papper och miljön men även tid och energi för alla!!:)
 Det är alldeles för mycket folk. Det är väldigt svårt att prata med utställarna då det är trångt, högljutt och man 

måste skynda sig vidare för att ens hinna prata med de skolor man vill. Det skulle vara bättre om det var mässa 
under flera dagar men med mindre folk så man får bättre information om de program och skolor som finns. 

 Mer information kopplat till studier i Danmark som är mer generell och riktar sig till oss i Skåne!  

 Har inga förbättrings tips och det behövs ingen färbättring enligt vad jag tycker.
 Inget, ni äger! :D



 Att man har olika tider för olika skolor som kommer eftersom det var jätte stökigt där. Man hörde inget och det 
var svårt att uppfatta vart man skulle gå på grund av folkmassan! 

 Det var svårt att komma i kontakt med studenter och elever från de olika utställningarna och dessutom svårt att 

veta vad man skulle ställa för frågor. Det märktes inte att studenterna visste hur den skulle starta utan en fråga 
vilket gjorde samtalen svåra. Därmed tycker jag att det personerna som står i stånden ska ha kommit förbereda 

med frågor och dragit in en i samtal.  Jag tycker också det ska finnas ett ställe där man kan köpa sallader eller 
liknande vilket jag inte hittade under tiden jag var på plats
 Fattas Winge riktigt detta med favorit på Min Sida eller kartan
 1. Jag tycker att ni ska skapa någon form av bättre kö system nästa år så alla får chans att prata me de som står 

där och ska ge ut information. Nu blev det mer klumpar och alla trängdes och då kom man aldrig fram.   2. Vid 
exempelvis Göteborgs gymnasium, Stockholms gymnasium så ställde jag och min kompis många frågor men 

ingen av de som stod där kunde besvara någon fråga och då frågade vi ändå om civilekonom programmet, 
marknadsförings kurser och ekonomi programmet. Så nästa år kanske försöka få dit fler erfarna människor.   3. 

Jag skulle ha fler seminarium på eftermiddagen också. Eftersom alla gymnasium inte kommer på morgonen 
vilket gör att alla inte får ta del av seminarierna som finns. 

 Fler aktiviteter där man får en mer känning för yrkena istället för att enbart lyssna, detta blev lite långtråkigt i 
längden.  Aktiviteter kan vara så som vid brandmännen, eller att t.ex. jurister har små minifall som man kan få 

hjälp att lösa. Det hade även kunnat finnas tävlingar mellan personer som var på mässan, och genom 
tävlingarna fick man reda på ett yrke som passar en bra. Till exempel om man höll sig trevlig under tävlingens 

gång kunde man passat som en person inom service, bra på att argumentera och strukturera, jurist, osv.  

 Utställare borde ha fler broschyrer så det räcker 
 Det var svårt att hitta information kring mässan på mobil hemsidan. Som ungdom så tror jag att många kanske 

tittar påväg till mässan så då blir det svårt att läsa på innan. Dessutom var det svart att navigera sig kring den. 
Återigen SÄRSKILT på mobilen.  

 Att utställarna skulle vara lite mer framåt och förklara mer än att man själv skulle få ställa frågor. Oftast så vill 

man bara veta hur det är eller har inge speciell frågor och då blir det svårt att få en konversation. Lite mindre 
folk eller mer yta på dem populära ställe såsom Lund, Göteborg med mera. 

 Små sevärdheter, frågesporter eller något annat man kan avbryta med under mässan för att väcka elevers 

intressen. Typ som fottokuren eller hoppa högt tävlingen. 
 Att ha fler utställare med mer och bättre inriktningar.
 För att förbättra mässan i sig bör ni från början ha guider som förklarar hur mässan kommer gå till och vilka 

seminarier som existerar, därefter kan man grupperad och ta saker i sin egen takt. På så vis blir det mer 
strukturerat och en känner sig välkomnad och omhändertagen. Vidare, ett plus var att ni hade kaffestationer 

som gav ut kostnadsfri kaffe, dock skulle det vara bra om det delades ut vatten också då det är påfrestande att 
ta in mycket information på så pass kort tid som gör att man bara måste svalka  av sig.  E-post: 

 Ett sätt att få fler att bli intresserade av montern är att ha fler interaktiva saker att göra i montrarna som t.ex 
spel eller tävlingar. Det var främst dessa som vi tyckte var roliga att besöka och som fångade vårt intresse. 

 Försök om det är möjligt att hålla mässan över antingen fler dagar/längre tid eller i större lokal eftersom att det 

var alldeles för mycket folk och därför för trångt och svårt att komma runt och få tid att kommunicera med 
diverse utställare.  



 Jag tyckte allting var bra och dom förklarade på ett bra sätt. 
 Inget särskilt tips för tyckte om mässan jättemycket: Man kan tänka på att typ ha personer som jobbar inom ett 

visst yrke. T.ex en färdig utbildad advokat från Stockholm universitet som berättar om jurist linjen och hur hen 
upplevde det. Säger inte att vare program ska ha en sån person för det blir för mycket då men kanske ett fåtal. 

Detta för att man kan få en klarare bild inom yrkets. En grej jag gillade specifikt var hur eleverna lugnade ner 
ens. Alltså studenterna berätta att allt kan lösa sig inom varje program.  
 Det hade varit bra om det var uppdelat med tider eftersom det var så mycket folk överallt så det typ dånade i 

huvudet och man blev helt slut så det ju mer tiden gick var otroligt jobbigt att ens försöka gå till någon skola. 
Alltså att man kanske har tidsbegränsade besök så man kan vara där en kort men intensiv tid, då blir det även 

lättare att komma fram och prata med folk och sedan är en ny tid med nya grupper
 För litet plats, för många manniskor. Det var svårt att hitta platser, samt var ljudnivån överallt mycket för högt 

för att få nåt värde av mässan på plats.
 Jag hade exempelvis inte möjligheten att vara där hela dagen ut (pga lektioner i skolan) på något sätt skulle det 

vara smidigt ifall det fanns en mindre digital version av Sacomässan. Att det går att fortfarande ställa frågor. 
Eventuellt ladda upp seminarier (vet att vissa finns på youtube men så att det är tillgängligt på sacomässans 

hemsida så att man kan lägga till i favoriter eller skriva anteckningar). 
 Skulle önskat lite tydligare "avdelningar"  och skyltning väl inne på mässgolvet. På vissa ställen upplevde jag det 

som lite rörigt och hade svårt att orientera mig- om jag eventuellt hade missat något. Sen skulle jag tycka den 
va inspirerande med fler utställare som representerade arbetsgivare i näringslivet. Det finns många jobb och 

vägar att gå inom olika företag som jag tror inte alla ungdomar är medvetna om. Företag som erbjuder interna 
utbildningar och en väg att klättra kariärsmässigt.   a
 Göra det mer tydligt vilka utbildningar som finns på alla skolor. Jag och mina kompisar kom dit, medvetna om 

vilket program vi vill gå men inte vilka skolor som har det, så vi behövde fråga runt mycket. Det hade vara bra 
om det stod ex "skolor med konstnärliga program" "skolor med vetenskapliga program" osv. Lite mer indelat på 

det viset, på själva mässan.
 Att ha det lite mer sektionerat än var det var. En del med utlandsstudier och en del med universitetet i Sverige 

o.s.v. samt att ha samma seminarium lite fler gånger så att man hann gå på den tiden ens skola hade satt ut att 
man fick ledigt för att gå på mässan.

 Hmmm kanske  skyltar som visar vart man kan hitta till de olika yrken så man inte behöver gå igenom hela 
lokalen. Sparar på ens tid och kanske skulle hinna med att gå på ett seminarium 

 Jag märkte att resterande elever i min klass upplevde att det blev för rörigt på mässan och att ljudnivån blev för 

hög vilket gjorde att de inte utnyttjade tillfället till fullo och istället valde att endast skumma igenom allt. Mitt 
tips inför nästa mässa är därav att arbeta med att förebygga för höga ljudnivåer då det både minskar fokuset men 

även lätt skapar huvudvärk som gör att man blir trött. Jag tror lösningen skulle vara att ta in en mindre 
mängd besökare åt gången eller utöka ytan för mässan. 
 Kan ni lägga lista till alla utbildningar för säkrare för oss att de finns mer väggar man kan välja gå på? För jag 

hittat bara en skola som har min framtida utbildning.
 Fler stationer där besökare kan delta i utmaningar eller tävlingar relaterade till skolan/yrket med mera.
 Inte ha den digitala biljetten utan fysisk eller visa sitt student kort bara
 Lite trångt 
 Att se till att försöka ha mindre människor där på samma gång då det blev lite lång tid att prata med vissa 

universitet, samt se till att ha lite bättre tillgång på mat att köpa till bättre pris
 Placera utställare i kategorier - utbildningar, jobb osv  



 Att dela upp gymnasiemässan så att det inte är så packat vid en speciell tid, jag lamärke till att många 
gymnasiet och individer va med där på mässan mellantiderna elva till ett och detta gjorde det väldigt jobbigt 

och någorlunda stressig miljö och jag känner personligen att jag blev över stimulerad vi vissa tillfällen.
 Det behövs mer plats i mässan, det var ganska trånkt och ibland var det svårt att prata med utställare för att 

det fanns för mycket folk. Jag tror att det är bätre att det finns seminarium i olika tider eftersom ibland ville kag 
gå på någon seminarium och efter till en annan men den andra jag ville gå också var i samma tid eller nästan 

samma tid som i den första. 
 Tydligare väg/rutt att gå. Då kan man gå runt och kolla vara säker på att man inte missar något man är 

intresserad av. Även ha seminarier mer utspridda under dagen. När vi kom dit hade det sista seminariet precis 
börjat så vi hann inte gå på någon. 

 Biljettkontrollen skulle kunns förbättras. Tyckte det var lite klurigt med att aktivera biljetten.  
 Temperaturen i lokalen var lite väl hög vilket kanske inte nödvändigtvis  är ert fel. Däremot när det kombineras 

med faktumet att man måste betala för att lämna sin jacka blir det ganska jobbigt.  kallekula0601@gmail.com
 Jag tyckte att mässan var väldigt välplanerad och fin. En förbättringsmöjlighet kan vara att montrarna lockar 

ännu mer med kanske musik, maskotar eller interaktiva saker som besökarna får prova på.
 - Att visa vilka personer som är experter.  - Att det kan finnas kanske ett digitalt verktyg där alla som har en 

fråga och vill ha svar på kan skriva sin/sina frågor och skicka den till experten. Jag tycker att det kan vara kanske 
ett effektivt sätt för att spara tid på, för att jag fick stå i en lång kö på vissa ställen och ibland tvingades jag 

lämna för det blev väldigt tråkigt.  - Mer aktiviteter som tillhör respektive program/universitet.  - Att det kanske 
finns förslag på vad man kan fråga om man inte har någon fråga.  - Bättre fika.  
 Att fler utställare kommer så att man inte behöver stå och vänta länge. En karta som man kan få så att man 

slipper att gå fram och tillbaka till kartan.  
 Ingången och utgången satt i stortsätt isamman vilket gjorde det svårare att komma in än vad som va 

nödvändigt då trafiken gick åt båda hållen. Efter man gick in var det oklart vart man skulle gå; rulltrappan var 
tydlig nog men efter det så var det bara ett hav av personer och inga skylltar. Man klarar sig ändå, men det är 

ju som sagt förbättringstips. I kort skulle jag då säga flytta utgången till ena halvan och ingången till den andra 
(fast på samma ställe), sätt ingången närmast traffikflödet såsom där folk går eller vart som är närmast bussar. 

Majoriteten av personer kommer att flöda in i början av mässan och sen plana av medans motsattsen gäller för 
folk som har gått klart. Sedan finnst det även ett problem med att folk väntar utanför på sina kompisar och 

liknande. Det gör stopp i flödet och skapar trafik både inomhus och utomhus. Det kan motverkas till viss grad 
med att antingen ha nästan alla dörrar/portar designerade för inträde i början av mässan och sen gå över till en 

50/50 uppdelning eller majoriteten utgångar senare in mot slutet. En annan lösning hade varit att sätta upp 
avgränsningsstolpar vid entrén för att tvinga till en kö och motverka grupperandet av stilla stående personer. 

Navigerings biten är lätt att lösa, det är bara hänga en skyllt eller två från taket så att den inte skymms och så 
är det det.  

 - Fler seminarier om populära utbildningar  - Paneldebatter, där skolor debatterar mot varandra i vissa frågor. 
Därmed blir det enklare att välja  is

 Tips: Jag tycker att mässan var väldigt bra planerad och utförd! Hursomhelst var det ganska surt att jag som går 

3 året på gymnasiet får gå på Saco mässan så närapå studenten. Alla individuella val och inriktingar är ju redan 
valda och eftersom jag inte alls var säker på vad jag ville bli förens jag gick på Saco mässan så tog jag bara 

kurser baserat på intresse inte vad jag behöver som behörighet för min framtida utbildning. Det skulle vara 
nödvändigt med en sådan mässa i början på andra året för att vi elever ska få en klarhet inför vår framtid. Nu 

måste jag läsa kursen fysik 2 på komvux för att jag inte lade till den som inval inför 3:e året.     



 Ett förbättringsförslag är att visa tydligare i mässhallen vart alla utställare är, inte bara på kartan. Genom att 
inte bara de stora utställarna har stora vimplar och flagor i taket, utan även de mindre utställarna också, på så 

sätt är det också lättare att hitta de mindre skolorna och utställarna också.  

 
 Det var för mycket folk, så det gick knappt att vara där, det skulle behöva vara fler dagar så de blir mindre 

skolor per gång,  eftersom att det är en viktig mässa för många. Sen skulle utställarna kunna sträcka ut sig till 
fler personer

 Jag har riktigt svårt att komma på något förbättringsområde, jag tycker att allt var otroligt bra organiserat och 

besöket var mycket givande. Men om något, skulle det vara att ha någon möjlighet till att äta mat - när man var 
där en hel dag med mycket folk och intryck blev man väldigt trött och hungrig, så det hade varit skönt om man 
kunnat köpa något ordentligt att äta på mässområdet för att orka med dagen. Men generellt en superbra 
upplevelse! 
 Jag tyckte att allting var bra
 Större utrymme eller begränsat antal platser då det var väldigt mycket folk i där och trångt och varmt 
 Info mässan var väldigt bra och för att förbättra den behöver ni kanske ge mer information om hur det kommer 

se ut att den kommer finns många många olika högskolor och folk som går i den högskolan eftersom jag visste 
inte och kunde inte planera hur jag kommer gå runt. 

 Jag tyckte att det hade varit bättre om utställarna var mer samlade enligt tema. Jag visste från början att jag 

ville pluggaet jobbigt att gå runt och leta efter de olika tekniska universiteten och 
högskolorna. 

 Ta in folk under olika tider för att minska trängseln och använda större lokaler, fler som delar ut vatten 
 Jag förstår att man som arrangör gärna vill ha musik på en mässa, och det kanske skulle vara bra när det är få 

personer, men när det var väldigt många där ledde det till att ljudnivån bara blev ännu högre det blev väldigt svårt att kommunicera med vänner, klasskamrater och utställare.  Sen kanske ni bör överväga storleken på 
lokalen, den var nära max-kapacitet runt tvåtiden på torsdagen (30/11). Tror dock inte det är ett brådskande 

problem.  Det skulle också vara bra om det på hemsidan stod ungefär hur långa seminarierna skulle vara. Jag 
blev då lite oroad om jag skulle hinna med de 3 seminarierna efter varandra jag hade tänkt gå på (14:00, 14:30, 

15:00)

 Det jag märkt av mässorna är att det kan bli rätt kaotiskt, då det är så många. Så en förbättring kan vara att 
dela upp alla i mindre grupper så det blir färre personer i byggnaden. Jag själv blev väldigt stressad och kände 

att jag missade vissa saker då det var svårt att komma förbi. Så helt enkelt gruppera mer eller gör det enkelt att 
gå och kunna ta sig fram, kan vara med hjälp av köer eller liknande då folk tränger sig!  

 Jag hade älskat gratis fika så att man prata över en kaffe med de som ställer ut. En stund att sitta ned på 
samma plan och snacka liksom

 Jag skulle nog säga minimera antalet besökare åt gången. Eftersom det var väldigt trångt så var luften dålig 

och man klarade helt enkelt tyvärr inte av att vara där inne så länge. 
 Kanske hade ni kunnat erbjuda en karta över mässan så att det blir lättare att hitta till den utställning eller det seminarium som man vill gå till härnäst? Den hade antingen kunnat delas ut i pappersform eller stått som skylt 

vid ingången (så länge den är tillgänglig). På tal om seminarium hade tidtabellerna för dem kunnat skyltas på 
fler platser; långt ifrån alla framtida besökare kommer att titta på väggen där tiderna stod under min klass 

besök.  



 Nej bra gjort 
 Hämta en mekatronikingenjör nästa gång.
 Att man skulle kunna göra pilar på golvet så det finns som en runda att gå för att kolla på allt, för de kändes 

svårt att veta vart man skulle börja och allt för allt var överallt.  Elvira.fyrmark@icloud.com
 Ett tips är att om utställarna kunde våga prata mer och få fler att komma till sina stationer. Jag är väldigt blyg 

och hade svårt att gå fram till utställarna och fråga om utbildningar. Jag kollade ju på vad de hade, men de kom 
aldrig fram till mig och sade något eller gav mig vägledning. Det är ju förståeligt om det är många just på den 

stationen, men ibland så var det knappt några där, och utställarna pratade ändå inte med mig. De var säkert 
också blyga, men de är ju där för att vägleda. Det var även väldigt trångt på mässan, och jag kunde knappt gå 

utan att gå in i någon. Det var även svårt att hotta någon att prata med för att det var så himla många där. 
Man kanske kan hitta åtgärder till detta som tex som att ha mässan över 2 dagar och bjuda den ena halvan den 

ena dagen och den andra halvan den andra dagen. Jag tyckte också att vissa stationer låg för nära varandra 
vilket gjorde det omöjligt att gå förbi när det redan var fullpackat.  Ett sätt att göra det mer organiserat är 

kanske att ha pilar på golvet, eller på skyltar (som på ikea) då skulle alla kunna gå i samma riktning, eller skulle 
man kunna ha två ”vägar” i båda riktningarna för att underlätta för besökarna. Som sagt var det svårt att gå för 
att alla gick vart de ville.  

 Hade velat ha tydligare kartor var dem olika montrarna låg, bättre matalternativ och gärna fler mässdagar där 
alla skolor blir tilldelade varsin dag eftersom att det var otroligt mycket folk vilket gjorde det mycket svårt för 

mig med autism + social fobi att ta mig runt och våga ta mig fram för att fråga frågor.  

 Bättre mat på mässan, mer utbud än det som fanns, vi behövde röra oss till gallerian för att käka 

 inte så myckrt

 Mitt bästa tips till kommande sacomässor är att rekrytera flertal syv som inte jobbar för någon skola och därav 

mycket opartiska för att hjälpa de elever som behöver hjälp lite grundläggande hur de bör navigera sig kring 
utbildningar för att göra sacomässan mer lärorik och gynnande!  

 
 Ha ett tydligt schema uppsatt där alla seminarium finns att hålla koll på så att man vet vilka tider istället för att 

gå til respektive utställare o prata med dem om alla seminarium o hur lång tid d tar samt va den kommer att 
snacka om.

 Ni skulle kunna ha med människor från fler olika progras. Jag sökte tex efter en 

lärarstudent men hittade inte en i varje universitetsbås. 
 Jag tycker att det var lite mycket folk. Man kanske skulle endast ha haft förbokade biljetter och då begränsa 

antalet människor där inne. För att hinna ha med folk måste därför också kanske mässan vara mer än två 
dagar. 
 
 Väldigt mycket människor så därför hade ni kunnat ha mässan fler dagar än det ni hade. 

philip.metz@hotmail.se
 Dela upp mässan på flera olika dagar så det inte är lika mycket folk
 Det finns en digital karta men den kan vara lite svår att navigera på telefonen. Jag som hade det stressigt hade 

gärna velat ha något sätt att hitta till min monter, typ någon form av navigationsgrej??
 De va så mycket folk så fick vönta väldigt länge på att prata med utställarna, göra tider för olika skolor när dem 

för komma kankse är en lösning eller nått liknande. När jag var där var det så mycket folk att vi hann inte med 

så mycket för att vi fick vänta på vår tur att prata med utställarna   



 Lägg inte poplulära universitets ( exempelvis Lunds universitet) seminarier tidigt på dagen. Elever som åker 
långt hinner inte dit i tid och många blir besvikna att man köpt biljett och sedan kan man inte lyssna på dem. 

Man kan självklart fortfarande prata med dem vid deras station men jag kände att exempelvis Chalmers 
seminarium gav mycket och jag kunde prata med dem. Medans exempelvis lunds inte var en möjlighet då vi 

kom ditt med skolans buss 1 h för sent. Eller om det är möjligt att ha dubbla seminarier av dem, ett tidigt och ett 
senare.   

 Man hann inte prata med de olika utställningarna som man ville på grund av högt tryck, med tanke på att det 
var otroligt många människor där. Så mitt tips skulle nog vara att ni till nästa gång kan ha mindre personer på 

mässan samtidigt! 
 Jag rekomderar att bara ”bjuda in” gymnasieelever som går på andra eller tredje ring. Lärare till skolor i 

Stockholm behöver inte vara där då eleverna är tillräckligt gamla för att vara där själva. Det var för många 
människor på mässan vilket gjorde det svårt att gå omkring. Det var även svårt att prata med de som 

representerade skolorna då de alltid var upptagna.   
 Med tanke på att salen var väldigt stor och det blev att gå runt en hel del, kan jag tycka att det vore skönt med 

att ha universiteten som har likande program nära varandra, så att det blir mer av en organiserad uppsättning 
och enklare att prata med alla man hade tänkt. Därav kanske alla får mer tid över och hinner därav lyssna på 

seminarier osv osv. Med tanke på att alla är behöriga olika osv även i åtanke beroende på vad man läst på 
gymnasiet!!  
 Det var för många folk där och det kändes som att många där inte ens var intresserade utan bara kom för att 

det var nån grej som alla gjorde. Det var så många så att det bara blev jobbigt att gå runt och ta sig därifrån. 
MItt tips är väl att ge ut färre biljetter eller något. Få ner antalet folk  Davidtm98@gmail.com

 Jag skulle säga att de som stog och gav information om yrkerna och linjerna skulle vart mer entusiastiska. 
Generellt att ha mer energi så att man kan bli motiverad att välja yrket då det låter roligt.   : 

 Väldigt mycket folk, kanske ha mässan under fler dagar?
 De kändes väldigt rörigt och överväldigande angående kartan för utställningen. Det var lite svårt att hitta dit 

man skulle. Kanske en bättre planering hade varit bra:)  S
 Om möjligt att seminariumen börjar senare. Precis när jag anlände började ett intressant seminarium som jag 

gärna hade deltagit på, men som jag inte hann. Alternativt att samma seminarium är flera gånger under 
dagen.  Interaktiva tävlingar där man kan vinna saker uppskattar många. Uppmuntra utställarna i största 

möjliga mån till tävlingar och att dela ut saker som ungdomar faktiskt vill ha. Godis kan vara gott såklart, men 
kanske inte det man vill ha mest. Jag uppskattade exempelvis en vattenflaska som jag fick.   

 Fler bord för besökare att äta vid då det ofta var fullt. Vid dem borden som fans, om det går så kan det vara bra 
att ha flera ingångar så att det är mindre kö in i byggnaden. 

 Min rekommendation är att göra en karta över alla utställningar i mässan samt en lista med platser, tider och 

information för alla seminarier. Om detta redan finns så rekommenderar jag att marknads förs den mer vid 
ingången av mässan. 

 Försöka göra mässan på en plats med större yta samt göra så färre personer är där samtidigt, göra så skolor 

och elever får specifika tider då det var alldeles för mycket folk. Det hade dessutom hjälpt mycket om 
universiteten som många var intresserade av hade en större yta som man kunde prata med representanter på 
eftersom folk bara stod och trängdes
 Kanske göra ytterligare ett tillfälle till mässan då det var så sjukt mycket folk att jag inte hann till något 

seminarium för att det tog tid att komma till de stånd man ville gå till 



 Jag skulle ha viljat ha mer företag på plats som man hade kunnat prata med 
 Ett större ställe skulle vara mycket bättre då det var väldigt trångt om an hörde knappt  varandra 
 Jag tyckte det var tråkigt att flera universitet som intresserar mig inte var där, tex Umeå och Uppsala, men 

förstår att det kanske inte är något ni kan kontrollera. 
 att ha någon säga allt som ska finnas i mässan och var ska de vara, det var lite svårt att navigera utan att veta 

vad finns var
 Det var lite trångt, kanske en karta på plats för vilka utställare som finns som visas tydligt skulle vara bra
 Det va bra
 Jag tycker alla utställare borde ha en ”såhär kan en dag se ut hos oss” för det hade gett en större inblick i 

skolans funktion.   m
 Jag vill plugga i Stockholm och tyckte att representanterna från Stockholms olika universitet där inte var 

tillräckligt inbjudande och entusiatiska vilka möjligheter som fanns med att plugga och studentlivet. Annars var 
allt bra   

 mindre folk o skolor
 Ställ alla utställningar lite mer blandat. Jag märkte att de "populära" universiteten stod nästan bredvid 

varandra och de lite mindre populära åt kanten. Det blir svårt att bli introducerad till något nytt eller veta att 
det finns flera möjligheter om de är förskjutna längre bort. Nästa gång kan man ha det lite mer varierat då ett 

mindre populärt universitet stod vid ett mer populärt, för att öka chansen att man kommer i kontakt med de 
universitet. Samma gällande utomlands studierna, då man kan ställa de blandat istället för på en sida. Det gör 

att man också pratar med dem och därmed får lära sig om andra utbildningar och studier.  

 Seminarierna var bra, även de på yrkestorget. Jag hade dock önskat att det var fler yrken man kunde lyssna på. 
Jag tror att många kommer till mässan för att de inte riktigt vet vad de vill studera och senare arbeta med, 

vilket även är orsaken till att jag kom. Därför tror jag att det skulle vara bra om ännu fler yrken var 
representerade och förhoppningsvis kan inspirera unga till vad de vill göra i framtiden.  

 Tyckte redan det såg riktigt härligt ut, men möjligen att man skapar mer utrymme. Det är svårt att ta sig genom 
folkklungorna och jag tror att det hade blivit mer luftigt ifall man gör alla olika stånd LITE mer kompakta... 

Några centimetersflytt på borden/skåpen/stående affischerna gör en skillnad i varje stånd.   "Less is more."
 Nej
 Nej det var väldigt bra upplagt
 Ja att ha det mer i en central plats tex Älvsjö mässan det tog oss 1,5 timma och komma till kista för mässan. 
Ha fler kartor eller bilder på var allting är! Var liiite svårt att hitta stationerna :)
 Jag tycker att ni bör interagrera följande saker till sacomässan för att förbättra den! Målgruppsanpassa: Se till 

att evenemanget riktar sig till rätt målgrupper för att maximera deltagande och intresse. Interaktivitet: Skapa 
interaktiva element som workshops, demonstrations eller diskussionspaneler för att engagera besökarna mer 

aktivt. Teknologianvändning: Integrera digitala verktyg för att underlätta registrering, interaktion och 
informationsdelning under mässan. Variation i utställare: Sträva efter en bredd av utställare som täcker olika 

branscher och intresseområden för att öka mångfalden och locka olika besökargrupper. Marknadsföring: Satsa 
på effektiv marknadsföring både online och offline för att öka medvetenheten och locka fler besökare. 

Feedbackmöjligheter: Skapa en struktur för att samla in feedback från både utställare och besökare för att 
identifiera styrkor och områden för förbättring. Miljömedvetenhet: Integrera hållbara och miljövänliga inslag 

för att främja medvetenheten om hållbarhet och samtidigt minska mässans påverkan på miljön. 
Nätverkstillfällen: Ordna möjligheter för besökare och utställare att nätverka genom sociala evenemang eller 



dedikerade tidsscheman för affärsmöten. Framtidstrender: Ha ett fokus på framtidstrender inom branschen och 
ge utrymme för innovation och ny teknik. Efterföljning: Utforma en plan för att följa upp med deltagare och 
utställare efter mässan för att stärka relationer och mässans långsiktiga påverkan.  

 Mer seminarium där utbildning leder till jobb 
 Jag vet inte riktigt, allt var fantastisk enligt mig. Jag var imponerad hela tiden, hann aldrig fokusera på vad som 

måste förbättras.
 Göra några färdiga  rundvandrings slingor man kan ta om man inte vet vad man ska gå. Olika kategorier och 

områden, utlandsstudier, bla bla etc 
 Jag tyckte det kunde vara lite svårt att prata med utställarna. Det var mest bara påtänkta frågor man kunde 

ställa och inte så mycket att de började berätta om utbildningen/yrket. Det hade varit kul att få veta lite hur det 
är att plugga i Lund till exempel eller hur det är att jobba inom en viss sak

 Ta in färre folk samtidigt 
 Alldeles för mycket folk
 Lite mindre tid per besök man behöver inte 4 till 5 timmar det räckte gott och väl med 2 
 En mycket bättre karta, på något sätt du kan planera en plan för hur du ska gå så du vet vad du ska göra och 

hinner med det du tänkt
 Det var väldigt mycket människor på mässan och därför var det svårt att ta sig fram och prata med utställarna. 

Ett tips skulle vara att limitera antalet besökare per dag till lite mindre.
 Mer tydligt om vart och när seminarium äger rum och lite fler dagar för de kan bli trångt med många skolor 

från sverige samtidigt så gärna att man har fler dagar än 2
 Jag skulle vilja att det fanns en tydligare tutorial på hur man gör en mässplan för majoriteten av min klass 

förstod inte hur man gjorde och fixade därför ingen. Det hade varit bra att ta dit flera papperskorgar eller göra 
dem mer synliga med till exempel skyltar då det slängdes extremt mycket skräp överallt och det var inte så 

fräscht, speciellt vid caféet. Gärna ha något ställe där man kan hämta vatten, det var så varmt inne på mässan 
och kön till toan var lång så blev svårt med dricka (om man inte köpte nåt vill säga). 

 Tror inte det, det var givande och informativt!  
 Flera utställare inom konst och estetiska linjer, man går mycket, vore kul med en en kort ergonomisk paus/gym. 

för nacken och axlarna. Kanske frukt eller endast vatten, istället för godis, även om det är gott med godis. Så är 

det icke nyttigt, man blir lätt hungrig av allt gående. Får passa på att önska er: "God Jul & Gott Nytt År!"   

 

Fråga 24

Funderar du på att följa upp dina intryck från mässbesöket på den digitala 
studentmässan  som går live på Sacomässan.se 7 februari ? Den har öppet 9-16. Du 
använder då samma inlogg som nu.

Antal Procent

Ja 236 31%



Nej 181 23%

Vet inte 356 46%

Total 773 100%




